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Кои са достойните медици на Бургас

Столичани поискаха стикери за 
паркиране в „синя“ и „зелена“ зона

 Магазини по 
централните улици 

се изпразнихаСтр. 17

РазгРаБиха ваКсиниТЕ 
ПРОТив гРиП в ОБЛасТТа
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Следващият брой на вестник 
„Черноморски фар“  

ще излезе на 27 октомври
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ЗА ЧАСОВЕ

4 Криза и след новата пратка 
 4 Имате съмнение за COVID-19:  

Отивате в бившата Военна 
болница и ДКЦ „Ел Масри“

Ина ПЕТРОВА 

Новата доставка на проти-
вогрипни ваксини в Бургаско 
отново се оказа недостатъч-
на да стигне до всички жела-
ещи. Буквално за часове до-
зите в аптеките се разпро-
дадоха. Тези, насочени към 
джипитата за възрастни па-
циенти над 65 години, също 
свършиха без време.

За трите области Бургас, 
Ямбол и Сливен бяха раз-
пределени 15 000 дози. В 

аптеките бяха заредени по 
няколко бройки, които ня-
маше как да стигнат до ча-
кащите. „Нямаме списъци, 
защото бройките са твърде 
малко. Имаме много запит-
вания, интересът тази го-
дина е много голям, зара-
ди COVID-епидемията“, ка-
заха от аптека в центъра на 
Бургас. През минали сезо-
ни се стигало дори до бра-
куване на дози.

Климатичните промени намаляват 
видовото разнообразие на птици 

стрелецът 
от Лясковец 

си търси  
за жена 

бургазлийка 
или 

софиянка
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Дона МИТЕВА

Като успешна отчитат от 
Бургаското военно окръ-
жие кампанията „Бъди вой-
ник“, която за втора година 
се проведе преди по-мал-
ко от месец. Въпреки ус-
ложнената ситуация с мер-
ките за предпазване от 
COVID, учениците от ІХ и Х 
клас на 30 училища от ре-
гиона се докоснаха до про-
фесията на военните, раз-
глеждайки щандовете на 
различните видове войски 
и най-вече техниката, коя-
то бе позиционирана на 
Морската гара в Бургас. 

27 от учебните заведения 
бяха от Бургас и по едно от 
Слънчев бряг, Царево и 
Приморско, сочи справка-
та на военните, организи-
рали събитието. По думите 
на подполковник Данчо 
Мишленков, началник на 
военното окръжие в мор-
ския град, още в момента 
на събитието са били по-

пълнени документи от по-
тенциални кандидати за 
пагони, а други са взели 
комплекти от документи, 
които да попълнят у дома.

258 души са участвали в 
анкетата, като сред тях ос-
вен ученици има работещи 
и безработни. Най-интере-
сен е въпросът: „Считате 
ли, че службата в Българ-
ската армия може да бъде 
Вашият избор за професи-
онална реализация?“. Той 
естествено не е получавал 
еднозначен отговор. Но ка-
тегорично не липсват и по-
ложителните отговори.

„Много е важно това, че 
особено младите хора виж-
дат техника, въоръжение и 
живи демонстрации по 
време на кампанията „Бъ-
ди войник“. Това е далеч 
по-добре, отколкото ние да 
ходим в училищата и чрез 
видеа и слайдшоута да им 
ги показваме“, категори-
чен е подполковник Миш-
ленков. 

Приключи дейността по 
набиране на кандидати за 
Транспортния батальон. 
За 62-те обявени свободни 
места са подали докумен-
ти 258 души. В момента се 
провеждат медицинските 
и психологическите пре-
гледи. „Разчита се вече на 
качествен подбор. Колко-
то души и да отпаднат на 
двата прегледа, ще има 
конкуренция за едно сво-
бодно място“, категоричен 
е подполковник Мишлен-
ков.

Все още върви набира-
нето на кандидати за воен-
ното формирование „Чер-
номорец“, което е към ВВС. 
45 души са подали до мо-
мента документи от Бурга-
ска област, а обявените 
места са само 4.

Представители на Ви-
сшето военноморско учи-
лище - Варна в момента са 
на мисия в училищата в ре-
гиона. Те набират кандида-
ти за студенти и курсанти.

Георги РУСИНОВ 
Силвия ШАТЪРОВА

Темата за паркирането в 
платени зони на столичани с 
имоти в Бургас отново е на 
дневен ред. Общественият 
посредник Тодор Стамболи-
ев е входирал писмо до Об-
щински съвет – Бургас, в кое-
то предлага промени в На-
редбата за условията и реда 
на платеното и безплатното 
паркиране. Стамболиев е по-
лучил достатъчно сигнали 
най-вече от софиянци, които 
се оплакват, че през лятото, 
когато идват за почивка в 
имотите си в Бургас, трябва 
да заплащат почасово „синя“ 
или „зелена“ зона, което им 
излиза доста солено. В се-
гашния й вид наредбата поз-
волява издаването на стике-
ри само на хора с адресна 
регистрация в Бургас. 

Преди 2 години Стамболи-
ев за пръв път повдигна те-
мата, но тогавашният Общин-
ски съвет не прие идеята му. 
Сега отново няколко коми-
сии разгледаха предложени-
ето му.

„На Комисията по общест-
вен ред и сигурност се взе 
решение да бъде поискано 
становище от ОП „Транс-
порт“, но самото ми предло-
жение бе отхвърлено. На Ко-
мисията по транспорт и безо-
пасност на движението пове-
чето се „въздържаха“, само 
двама подкрепиха. На Прав-
ната комисия намери под-
крепа с 4 „за“. Ще се изчака 
анализът от ОП „Транспорт“ 
като Правната комисия се 
ангажира да пусне докладна 
за създаването на специална 
комисия, която да подготви 
предлаганите от мен проме-
ни и да влязат в Наредбата 

за условията и реда на пла-
теното и безплатното парки-
ране. Въпросът трябва да 
влезе на заседание в Общин-
ски съвет – Бургас, да има 
повече мнения, а не само на 
2-3 комисии и да се отхвърли 
предложението“, обясни об-
щественият посредник пред 
репортер на „Черноморски 
фар“.

Преди 2 години той е пра-
вил справка колко хора с ад-
ресна регистрация извън 
Бургас, но с имоти в града, 
попадат в обхвата на плате-
ните зони. 

„Към 21 август 2018-а соб-
ствениците на жилищни имо-
ти, които са в платените зони 
и са с постоянен адрес извън 
територията на Бургас са 
2841 души. От тях 2642 са с 

имоти в „синя зона“ и 206 са 
в „зелена зона“. Сборът на 
двете цифри е повече, тъй ка-
то една част от тях притежа-
ват имоти и в двете зони. 
Към 1 юли 2020-а, след като 
са се увеличили няколко пъти 
районите и на двете платени 
зони, цифрите са следните: 
3873 души, 3344 в „синя зона“ 
и 529 в „зелена зона“. Увели-
чението за две години е с 
1032 души“, обясни Стамбо-
лиев.

Според него много важно 
уточнение е, че не всички от 
тези 3873 души ще имат пра-
во да закупят временен сти-
кер. 

„Аз съм сигурен, че 80% от 
тях би трябвало да имат гара-
жи или паркоместа. Това е 
след промените през 2012-а в 

ЗУТ“, каза той и добави, че 
едва ли и всички, които все 
пак ще имат право, ще идват 
точно в един и същ период в 
града.

Сега той доста повече е 
прецизирал нещата. През 
2018-а посочва, че от такова 
право на паркиране могат да 
се ползват всички лица, соб-
ственици на имоти с пред-
назначение за жилище, без 
магазини, търговски площи и 
други.

„Тази година добавих за-
брана за притежаване на га-
раж на същото лице, и то не 
само гараж като самостояте-
лен обект, но и като осигуре-
но паркомясто  в двор или 
друго. Даже и като премест-
ваем обект, ако има гараж, 
лицето пак няма право да 
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258 кандидати за 62 места 
в Транспортния батальон

Георги РУСИНОВ

Бургаски служители на МВР се стягат за про-
тест идната седмица. На 27 октомври, в 18:15 
часа те ще се съберат на мълчалив протест до 
служебния паркинг на Съдебната палата. Това 
обясни заместник-председателят на най-голе-
мия синдикат на МВР в страната СФСМВР Ге-
нади Тенев. Той добави, че няма да има спира-
не на движението или каквито и да е други фор-
ми на протест. Ще се спазят всички закони.

„Очакваме над 100 души да се включат. Не 
мога да кажа категорично, защото организаци-
ята все още върви. Това са служители на МВР – 
не само полицаи. Има пожарникари, Гранична 
полиция, разследващи и други. По принцип е 
обявен за бургаски протест, но е възможно да 
се включат и колеги от Сливен и Ямбол“, каза 
той.

Причина за протеста е, че служителите на 
МВР не бяха включени в министерското поста-
новление за увеличаване на възнаграждения-
та. 34 институции получиха увеличение на за-
платите във връзка с COVID-19 и работата в ус-
ловията на пандемия.

„Ние сме обидени, че работата на служители-
те на МВР бе пренебрегната през всички тези 
месеци. Обидна е оценката на Министерски съ-
вет, че не сме в списъка. Колеги от Варна под-
готвиха много хубав плакат, на който е написа-
но: „На първа линия – в борбата, а за увеличе-
нието – под чертата“. Всички държавни институ-
ции, начело с министър-председателя не едно-
кратно заявяваха колко добре работят служите-
лите на МВР в тези условия“, посочи Тенев.

Той коментира и злобните приказки по адрес 

на полицаите и протестите им. Хората реагират 
остро на новината, че сега ще протестират па-
ри, а продължавали да бранят политиците по 
време на протестите в София.

„Първо – това не са протести само на поли-
цаи. Те са може би 10% от участниците. Друго-
то – ние нямаме право да участваме в полити-
чески протести по закон. Иначе във всички 
протести, които досега обществото организи-
ра, голяма част от участниците са роднини на 
наши служители. Насочва се яда към полицаи-
те, защото когато протестират в София, тези 
срещу които протестират ги няма, има само по-
лиция. А колегите охраняват да няма безчин-
ства и нарушения на обществения ред. Няма 
как и да хвърлят щитовете и да си отидат. Из-
пълняват служебния си дълг“, категоричен е 
синдикалистът.

Тенев завърши с това, че се надява след про-
тестите в страната, част от който е и бургаски-
ят, да получат покана за разговори.

„Ако не се стигне до съгласие се готвим и за 
национален протест с дата 8 ноември в София“, 
уточни бургазлията.

3873 души са с апартаменти  
в обхвата на „синя“ и „зелена“ 

Бургаски служители на 
МВР излизат на протест 
за по-високи заплати

Служители на МВР от Бургас и друг път избират района на Съдебната палата 
за мълчаливите си протести

Много успешна е втората кампания  
„Бъди войник“, отчитат организаторите
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Ина ПЕТРОВА  

Новата доставка на проти-
вогрипни ваксини в Бургаско 
отново се оказа недостатъчна 
да стигне до всички желаещи. 
Буквално за часове дозите в 
аптеките се разпродадоха. 
Тези, насочени към джипита-
та за възрастни пациенти над 
65 години, също свършиха без 
време.

За трите области Бургас, 
Ямбол и Сливен бяха разпре-
делени 15 000 дози. В аптеки-
те бяха заредени по няколко 
бройки, които нямаше как да 
стигнат до чакащите. „Нямаме 
списъци, защото бройките са 
твърде малко. Имаме много 
запитвания, интересът тази 
година е много голям, заради  
COVID-епидемията“, казаха 
от аптека в центъра на Бур-
гас. През минали сезони се 
стигало дори до бракуване на 
дози. 

Тази година обаче интере-
сът към ваксините изненада и 
дистрибутори, и фармацевти, 
и джипита. „Доставките  се 
правят на база заявените ко-
личества още миналата годи-
на. Първата пратка от около 
10 000 броя за областите Бур-
гас, Ямбол и Сливен също не 
успя да покрие пазара“, каза 
председателят на Регионал-
ния фармацевтичен съюз Лю-
бима Бургазлиева. Цената на 
ваксините в Бургас е около 
23-25 лева. Тя не спря дори 
цели семейства да се имуни-
зират. Към тях прибягват и 
доста млади хора – нещо, ко-
ето досега не се е наблюдава-
ло масово. 

Недостигът засегна и джи-
питата. При цялото им жела-
ние да защитят част от най-
уязвимите си пациенти, това 
няма как да се случи. Доста-
вените количества са твърде 
малко. 

„Възрастните ми пациенти 
са почти 500, а ваксините, ко-
ито получих са 30“, посочва 
д-р Петко Желязков. Подобно 
е положението и при другите 
джипита. В някои практики са 
направили списъци с приори-
тетните пациенти, като воде-
ща е тежестта на придружа-
ващите заболявания. Тази го-
дина безплатни ваксини бяха 
осигурени за 12% от възраст-
ните хора над 65 години, при 
10 на сто миналата година.

участва за такова право на 
паркиране. Описал съм и че 
това право ще се предоставя 
само за едно МПС, само на 
един собственик, на един ад-
рес. Това е за да се стеснят 
максимално възможностите 
за нарушения. Моето предло-
жение е стикерът да е с пери-
од от 1 месец. Ако искат да го 
ползват по-дълго време си 
заплащат допълнително. Пи-
сал съм и че трябва да се ис-
ка справка от Агенцията по 
вписвания по партидата на 

имота на лицето, за да се по-
твърди, че имотът, който пре-
тендира, че е жилищен, се 
ползва все още от него. Как-
то и че няма друг гараж“, за-
яви Стамболиев.

В комисиите са били пов-
дигнати дебати, че подобно 
нещо в другите градове няма.

„Аз и тогава и сега смятам, 
че интересът на софиянци е 
свързан с морето и не може 
да се прави аналог какво 
правели в София за бургаз-
лии. Ние сме туристически 

град все пак, идват за почив-
ка хората, а и си плащат да-
нъците в Бургас“, посочи об-
щественият посредник.

Отнасяме се дискримина-
ционно с тези хора, но тряб-
ва да не се ощетяват бургаз-
лии, за сметка на  тях, защо-
то по време на пандемията 
хората със стикер и право на 
паркиране не можеха да се 
възползват. С часове те оби-
каляха, за да могат да парки-
рат близо до дома си, а в съ-
щото време местата бяха за-

ети от други без това право“, 
заяви проф. Севдалина Тур-
манова -председател на Об-
щинския съвет. Според нея 
трябва да се върви към убеж-
даване на хората за многое-
тажни паркинги и разширя-
ване обхвата на „синя зона“.

Близо 40 минути бе дебати-
рана темата в Постоянната 
комисия по „Обществен ред 
и сигурност“. Създаването на 
права на една група от хора 
ще доведе до проблем, до 
конкурентност и допълнител-

на агресия. И сега постоянно 
живеещите не могат да се 
възползват от правата си, 
стоят и чакат на опашка по 20 
минути, за да си намерят 
място за паркиране. „Синя-
та“ и „зелена“ зона - пред из-
черпване“, заяви Живко Гос-
подинов от БСП.

Според Димитър Найденов  
даването на това право на 
столичаните е стимул за ин-
веститори в бизнеса. Сезон-
ните ползватели са данъко-
платци. 

КРИМИ

Таксата на то
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паркиране в платените зони на Бургас Тийнейджър 
обра 
връстник 

Тийнейджър е обрал 
свой връстник, съобщи-
ха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Обирът е 
станал на спортна пло-
щадка в бургаския квар-
тал „Черно море“. 
Установено е, че 14-го-
дишният извършител на 
деянието е отнел чантич-
ка с ключове и мобилен 
телефон, собственост на 
13-годишен младеж. 
Обирджията е направил 
пълни самопризнания и 
върнал откраднатите 
вещи. Работата по слу-
чая продължава от слу-
жители на Пето Районно 
управление – Бургас.

Задържаха 
пиян шофьор 
в Руен

Пиян шофьор е бил 
задържан в Руен, съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Служители 
от Районно управление – 
Руен спрели за проверка 
тежкотоварен автомо-
бил „Мерцедес 
Спринтер“, управляван 
от 59-годишен мъж от 
руенското село Ръжица. 
Органите на реда като 
установили, че същият 
шофира след употреба 
на алкохол с концентра-
ция - 2,60 промила. 
Водачът е задържан за 
срок от 24 часа. По слу-
чая е образувано бързо 
производство.

Почерпен 
велосипедист 
в болница 
след 
катастрофа

Младеж е в болница 
след претърпяна ката-
строфа в Несебър. Това 
съобщиха от пресцентъ-
ра на Областна дирекция 
на МВР-Бургас. 
Инцидентът е станал в 
комплекс „Черно море-2“ 
и до момента не са уста-
новени причините за 
възникналото ПТП. 
Сблъсъкът е бил между 
автомобил „Рено Канго“, 
управляван от 46-годи-
шен несебърлия и 24-го-
дишен велосипедист от 
Несебър. Вследствие на 
удара колоездачът е със 
счупен ляв глезен и е 
настанен за лечение в 
УМБАЛ-Бургас. Двамата 
участници в пътния инци-
дент са тествани за упо-
треба на алкохол, като 
пробата на велосипеди-
ста била положителна - 
0.20 промила. По случая 
е образувано досъдебно 
производство.

Криза и след 
новата пратка  

с противогрипни 
ваксини в областта

Ина ПЕТРОВА 

Капацитетът на COVID-от-
делението в Белодробната 
болница в Бургас е запълнен 
до краен предел. И 30-те лег-
ла са заети, каза управителят 
на здравното заведение  
д-р Евелина Трошанова. Пър-
вият пациент постъпва на 14 
август, ден след откриване на 
отделението на 13-и същия 
месец.

Оттогава досега здравното 
заведение е в пълна мобили-
зация за лечение на пациен-
тите. Вече са излекувани 56 

пациенти. 4-ма в момента са в 
тежка дихателна недостатъч-
ност. 

Освен от COVID, в специ-
ализираното здравно заведе-
ние се възстановяват болни с 
различни дихателни и бело-
дробни заболявания. 30 от 
леглата са за пневмологични 
случаи, 8 са за туберкулозно 
болни.

 „Всеки ден имам по двама 
лекари на по 12 часа. 8 сестри 
въртят смените, защото има 
много голяма документация, 
която трябва да се попълва, 
да се изпраща. Това натовар-

ва повече медицинските сес-
три“, казва управителят  
д-р Евелина Трошанова.

По думите й по-натоварени 
са колегите от неспецифична-
та белодробна патология. В 
този сектор са оставени общо 
40 легла. Там също има пове-
че пациенти, очакват се и още 
през есенно-зимния сезон. 
Все повече са случаите на 
пневмонии, изострена хро-
нична дихателна недостатъч-
ност,  ХОББ. 

„Започва и сезонът на кръ-
вохраците. Хобаджиите, тоест 
пациентите с хронична об-

структивна белодробна бо-
лест, се обострят в есенно-
зимния период. Ние разпола-
гаме с един определен човеш-
ки ресурс. Разпределила съм 
колектива поравно на двете 
места, но това са пределните 
ни сили, границата, която мо-
жем да дадем. Не знам някой 
някъде да е дал 50% от легла-
та си в борбата с COVID-а“, 
посочи д-р Трошанова.

Мнението на специалиста 
е, че системата е натоварена 
заради липсата на преден 
фронт в лицето на общопрак-
тикуващите лекари.

„Черноморски фар“

В Бургас от понеделник ще 
бъдат разкрити два диагнос-
тични буферни медицински 
центрове, които ще диагности-
цират и насочват за домашно 
лечение или за хоспитализация 
пациенти със съмнения за 
COVID-19.

Това съобщи кметът на Об-
щина Бургас Димитър Николов 
след среща с директора на 
РЗИ д-р Георги Паздеров, ди-
ректора на Регионалната 
здравна каса д-р Лъчезар То-
мов, директора на Центъра за 
Спешна медицинска помощ  
д-р Асен Кърджиев, декана на 
Медицински факултет доц. д-р 
Цветан Велинов, собственици-
те и управителите на медицин-
ските заведения в града.

Двата буферни центъра ще 
имат на разположение лекар, 
медицинска сестра и рентгено-
лог. Те ще са разположени в 
ДКЦ „Свети Георги Победено-
сец" (бившата Военна болница) 
и ДКЦ „Ел Масри" в комплекс 
„Лазур". Логистиката им ще се 
осъществява от Семир Абуме-
лих и Зиад Ел Марси, които из-
разиха готовност да поемат те-
зи звена. До средата на след-
ващата седмица ще се осигури 
и денонощен режим на работа-
та им.

Целта на разкриването на 
буферните центрове е да се ди-
агностицират пациенти със 
съмнения за COVID-19, като се 
определя кои от тях са за до-
машно лечение и за кои се на-
лага хоспитализация. На място 
ще се правят и PCR-тестове, а 
екипите в двете звена ще са в 
постоянна връзка с четирите 
болници, където в момента из-
вършват прием на болни с 
COVID-19 - държавната УМБАЛ, 
УМБАЛ „Дева Мария", МБАЛ 
„Бургасмед" и СБАЛПФЗ. Така 
ще могат да насочват чрез Цен-
търа за спешна медицинска по-

мощ пациенти, нуждаещи се от 
настаняване към лечебните за-
ведения със свободни места. В 
екипите на двата центъра ще 
се включат специалисти от до-
болничната помощ в Бургас.

Целта е да се избегне лута-
нето на пациенти от едно здрав-
но заведение в друго, да се 
консултират хората с лека сим-
птоматика, така че да се нама-
ли напливът към големите бол-
ници, да се облекчи работата 
на Бърза помощ и най-вече да 
се намали стресът на гражда-
ните.

И двата центъра ще бъдат 

контролира-
ни и ще ра-
ботят по 
спуснат от 
РЗИ алгори-
тъм за сим-
птоматика , 
лечение, не-
обходимост 
от хоспита-
лизация или 
от домашно 
лечение.

Кметът на 
Бургас ще 
разговаря с 
директора на 
ОД на МВР 
Калоян Кало-
янов за раз-

пределението на полицейски 
патрули около двата центъра 
за обезпечаване сигурността 
на медиците и спокойствието 
на пациентите. 

От следващата седмица лег-
лата на държавната УМБАЛ - 
Бургас ще бъдат увеличени с 
още 20 със заповед на директо-
ра на РЗИ, стана още ясно от 
срещата.

На нея присъстваха собстве-
ниците и управителите на МБАЛ 
„Лайф Хоспитал", УМБАЛ „Дева 
Мария", УМБАЛ - Бургас, МБАЛ 
„Д-р Маджуров", СБАЛПФЗ, 
МБАЛ „Бургасмед". Всички те 

изразиха готовност при необ-
ходимост да се включат в об-
служването на пациенти с 
COVID чрез разширяване на 
мрежата от здравни заведе-
ния, които ги лекуват. Предста-
вителите на бургаските болни-
ци се договориха още да си съ-
трудничат при намирането на 
специалисти за COVID-отделе-
нията.

Предстои разговор на кмета 
Димитър Николов с проф. д-р 
Христо Бозов, декан на Факул-
тета по обществено здраве и 
здравни грижи, за включване-
то на студенти последен курс в 
оперативната работа на здрав-
ните заведения в Бургас при 
тяхно желание.

Междувременно Община 
Бургас е закупила достатъчно 
количества медицински консу-
мативи и екипировка, които да 
предостави на нуждаещите се 
здравни заведения.

Общинската дезинфекцион-
на станция извършва ускорена 
дезинфекция на автобуси и 
спирки, улици, публични прос-
транства, входове на общест-
вени сгради и болници. Служи-
тели на УКОРС извършват по-
стоянни проверки на търговски 
обекти за предпазни маски, де-
зинфекция и спазване на дис-
танция.

COVID-отделението в Белодробната болница е пълно 

Отивате в бившата Военна 
болница и ДКЦ „Ел Масри“

Те стават буферни центрове за диагностика на болестта



Силвия ШАТЪРОВА

Манията да се па-
зарува от Одрин и 
Лозенград заради ни-
ски цени, обезценена 
лира и качествени тур-
ски продукти изпразни 
магазините за конфек-
ция, обувки, спално бе-
льо и домашни потре-
би в центъра на Бургас. 
Към това се добавят и 

високите наеми, които 
част от бургаските рес-
титути не свалят, дори 
и във времена на пан-
демия. 

Наемите по централ-
ните бургаски улици  са 
изключително високи. 
Те са на цени над па-
зарните, категорични 
са брокери на недви-
жими имоти в Бургас. 
Това отблъсква търго-

вците, а и търговията 
все повече не е физи-
ческа, а онлайн, къде 
заради пандемия, къде 
заради липса на време. 
В електронните магази-
ни цените са ниски и от 
това,  че не се заделят 
средства за продавачи 
и наеми. 

В първите есенни ме-
сеци след като  паднаха 
ограниченията за пъту-
ване в южната ни съсед-
ка, опашки се извиха на 
българо-турската грани-
ца. През  почивните дни 
почти цялата област е в 
Турско, в същото време 
в Бургас започна бавно 
изпразване на магазини 
по „Александровска“, 
„Богориди“ и „Ферди-
нандова“. Към това се 
добавя и фактът, че по-
вечето  собственици на 
магазини предпочитат 
да изместват търговски-
те си обекти в края на 
града заради по-удоб-
ната локация, наличие 
на паркинги и липса на 
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Манията по шопинг в Турция, COVID-19 

Дона МИТЕВА

793 души са заявили при регис-
трацията си в Бюрата по труда през 
септември, че са загубили работа-
та си вследствие на COVID-19, сочи 
справка.

Най-много работни места за съ-
щия месец са обявени за позици-
ите: анкетьор и координатор (във 
връзка с предстоящото преброява-
не на населението в началото на 
2021 година),  служител – запитва-
ния, учител, монтажник кабели, чис-
тач, образователен медиатор и др. 
Това сочи справката от Дирекция 
„Регионална служба по заетостта“ 
(ДРСЗ) – Бургас.

В края на този септември реги-
стрираните безработни в Бюрата по 
труда от Бургаска област са 10 453. 

В сравнение с август 2020 година се 
наблюдава увеличение на безработ-
ните - със 149 лица (1,4%). Спрямо 
септември миналата година те са 
със 4603 души повече като резултат 
от епидемичната обстановка, причи-
нена от COVID-19. Равнището на ре-
гистрирана безработица е 5.5%.

В пет от общините има намалява-
не броя на безработните. Това са 
Бургас, Руен, Сунгурларе, Камено 
и Карнобат, съответно със 121, 36, 
23, 13 и 3-ма души. В останалите об-
щини на Бургаска област промяна-
та е в посока увеличение, което е 
най-голямо в община Несебър – с 
99 души (23%) и Царево – 60 души 
(38%). В общините Айтос, Поморие, 
Приморско, Созопол, Средец и 
Малко Търново увеличението в броя 
на безработните е съответно с 32, 

47, 28, 32, 46 и 1.
В Бюрата по труда в Бургаска об-

ласт през септември са се регистри-
рали нови 2144, като 793 от тях (37%) 
са заявили при регистрацията си в 
Бюрата по труда, че са загубили ра-
ботата си вследствие на COVID-19.

Секторното разпределение на 
новорегистрираните според по-
следната им месторабота показ-
ва, че най-голям брой идват от 
сектор „Хотелиерство и ресто-
рантьорство“ (14,7%), „Търговия“ 
(12,5%), „Преработваща промиш-
леност“ (9,0%), „Хуманно здравео-
пазване и социална работа“ (5,3%), 
„Строителство“ (4,8%).

Като търсещи работа се регистри-
рат и такива, които не са упражнява-
ли трудова дейност през последните 
години, коментират от ДРСЗ.

37% от новите безработни  
в областта са заради COVID-19

ОБЩИНА ПРИМОРСКО

ОБЯВА

Заповед №796/20.10.2020 г. на Кмета на Община Приморско.
 
На основание чл.44, ал.2 от ЗМСМА, чл.35 ал.1 ЗОС и чл.64 от 

Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
имоти и вещи - общинска собственост и в изпълнение на Решение 
№134/28.08.2020 г. на Общински съвет – гр. Приморско, Община 
Приморско открива процедура за провеждане на  публичен търг с 
тайно наддаване за продажба на имоти – частна общинска соб-
ственост както следва : 

1.  ПИ с идентификатор 37023.501.178 с площ 500 кв.м. по КК 
и КР на  гр. Китен, Община Приморско. 

1.1. Начална тръжна цена 139 972,00 лв.(сто тридесет и девет 
хиляди деветстотин седемдесет и два лева) без ДДС. 

2.  ПИ с идентификатор 87655.3.70 с площ 172 кв.м., по КК и 
КР на с. Ясна поляна, Община Приморско.

2.1. Начална тръжна цена 4 710,00 лв.(четири хиляди седемсто-
тин и десет лева) без ДДС.

Срок за закупуване на тръжната документация – от деловодство-
то на Община Приморско - до 16.00 часа на 05.11.2020 г.

Срок за подаване на предложенията за участие в търга – до 17.00 
часа на 05.11.2020 г. 

Дата на отваряне на предложенията – 06.11.2020 г., час на от-
варяне - 11.00 часа, място на отваряне - сградата на общинска 
администрация Приморско, на адрес: гр. Приморско, ул.”Трети 
март” №56.

За повече информация и пълния текст на заповедта на сайта на 
Община Приморско – primorsko.bg, раздел: Търгове.

• С 50% паднаха наемите на  
търговски площи по 
централните улици
• Бизнесът не смее да 
ангажира помещения заради 
страх от ново затваряне 

ЗА СеПтеМВРИ 

СЪОБЩеНИе
До заинтересованите лица и общественост

Съгласно изискванията на чл. 4, ал. 2 на Наредбата за 
условията и реда за извършване на оценка на въздействието 

върху околната среда
„ПРОГРеСС АР ДЖИ“ еООД, уведомява всички заинтересовани 

лица, че има следното инвестиционно намерение, ,,Изграждане на два-
десет жилищни сгради в ПИ с идентификатори 00878.501.719; 720; 
721; 722; 723; 724; 725; 726; 727; 728; 729; 730; 731; 732; 733; 734; 
735; 736; 737; 738;, по КККР на гр. Ахтопол, Община Царево”.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобщени-
ето на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. ,,Хан Аспарух" №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул.,,Перущица" №67, ет. 3

СЪОБЩеНИе
До заинтересованите лица и общественост

Съгласно изискванията на чл. 4, ал. 2 на Наредбата за 
условията и реда за извършване на оценка на въздействието 

върху околната среда
„Ю еС ГРУП“ еООД, уведомява всички заинтересовани лица, че 

има следното инвестиционно намерение, ,,Изграждане на ваканци-
онно селище в ПИ 48619.505.870(УПИ III, кв. 84), по КККР на гр. 
Царево, кв.,,Василико", Община Царево”.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобщени-
ето на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. ,,Хан Аспарух" №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул.,,Перущица" №67, ет. 3

на
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У В е Д О М Л е Н И е
На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условия и реда за извърш-

ване на оценка на въздействието върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересоване лица относно инвестиционното предложение:

СХЕМА за стациониране на КОНТЕЙНЕР по чл.56 от ЗУТ в УПИ 
ХХIII-135, кв.33,  с.Горица, общ.Поморие.

Възложител на проекта е:  Ради Кръстев Димитров и Бонка Ди-
митрова Димитрова

ПОКАНА
Управителният Съветът на СДРУЖеНИе С НеСтОПАНСКА ЦеЛ 

ЗА ИЗВЪРШВАНе НА ОБЩеСтВеНОПОЛеЗНА ДеЙНОСт „Институт 
за регионални стратегии“, Бургас, на основание чл. 26 ЗЮЛНЦ 
свиква редовно годишно общо събрание на членовете на сдру-
жението, което ще се проведе на 20.11.2020 г. в 15.00 ч. в град 
Бургас 8000, ул. „Трайко Китанчев“ № 22, ет.1, ап.А1 при след-
ния дневен ред: 

I. Отчет за дейността на Сдружението за 2019 г.; 
II. Приемане на счетоводен отчет и баланс на Сдружението за 

2019 г.; 
III. Приемане на одиторски доклад за заверка на годишния сче-

товоден отчет на Сдружението за 2019г. и избор на одитор за 
2020г.; 

IV. Приемане на нови членове; 
V. Промяна на Устава и  Управителния съвет на Сдружението.
VI. Разни. 
Поканват се всички членове на Сдружението да вземат участие в 

общото събрание. Регистрацията на членовете ще започне в 14.30 
ч. в деня на провеждане на общото събрание. 

При липса на кворум на основание чл.27 ЗЮЛНЦ общото събра-
ние ще се проведе на 20.11.2020 г. в 16.00 часа, на същото мяс-
то и при същия дневен ред. 

Председател на УС на 
„Институт за регионални стратегии“ Бургас: Павел Маринов

В БУРГАС



„синя“ зона. Така цен-
търът на града започва 
да става призрачен и да 
разчита само на търгов-
ски обекти за закуски и 
бързи храни. 

Още от 22 септември, 
когато паднаха ограни-
ченията, маниаците на 
тема шопинг в Турция 
потриха ръце, че отиват 
да си напълнят колите с 
продукти и да хапнат по 
някое друго ориентал-
ско лакомство. 

Лирата е 21 стотинки, 
обикновено по тема-
та Одрин и Лозенград  
са запленени големи 
семейства, които ку-
пуват дрехи за деца и 

възрастни за цял се-
зон, реплики на из-
вестни марки маратон-
ки излизат по 25 лева, 
подобна е ситуация-
та и със спортните об-
лекла, като цели спорт-
ни екипи комплекти из-
лизат и под тази сума. 
Дамски екип за фитнес 
е между 12 и 15 лева.  
Кожените якета от ес-
тествен материал, а не 
от китайска изкуствена 
материя са по 120-140 
лева. Стига се до там, 
че от южната ни съсед-
ка бургазлии се връщат 
и със стоки за дома като 
щори, метър за извест-
ните „Ден и нощ“ изли-
за 20 лева, тук цените 

тръгват от 120 нагоре. 
Естествено, че покрай 
нужните стоки се пълнят 
и доста ненужни, но на 
това разчитат турските 
търговци.

Петък е големият па-
зарен ден в Одрин, за 
събота и неделя остават 
моловете и други места.  
Едно семейство се връ-
ща с покупки в автомо-
била си между  500-800 
лева, казва бургазлия, 
който ходи до там, за да 
се зарежда с хранител-
ни продукти като сире-
не, кашкавал, олио, ма-
карони, варива, освен 
задължителните перил-
ни препарати. 

„Откакто тръгна паза-

рът в Турция, никаква 
стока не мога да про-
дам“, жалва се собстве-
ничка на магазин за кон-
фекция, която е принуде-
на да затвори единия си 
обект. В горната част на 
„Александровска“  след 
паметника „Альоша“ 
вече може да се видят 
главно магазини за дре-
хи втора употреба, кои-
то бясно набират ско-
рост. 

„Толкова свободни 
помещения по централ-
ните търговски улици в 
центъра на Бургас не 
е имало досега, заяви 
Румяна Георгиева, уп-
равител на „Инфомакс“. 

Тя е категорична, че 
процесите са много 
притеснителни, разби-
ра се, има и наемода-
тели, които са предого-
ворили наеми. На мес-
та наемите на площи са 
паднали с 50%, но въ-
преки това желаещите 
са малко.

„Предлагам едно за-
ведение до ТОХ-а за 
шест месеца, нямам 
нито един оглед, за 
офис до новата „Арена“ 
също няма интерес, 
имам и магазин в цен-
търа, за който никой не 
е проявил интерес“, за-
яви и Георги Ангелов, 
собственик на Агенция 

за недвижими имоти 
„Море“. Според него 
бизнесът се притеснява 
от ново затваряне зара-
ди COVID-19 и не пред-
приема никаква иници-
атива да отваря магази-
ни или заведение, да на-
ема площи, защото ще 
трябва да плаща креди-
ти. „Броих девет освобо-
дени търговски площи 
от „Триа“-та до жп гара-
та“, казва Ангелов. 

„Чужденците също не 
искат да идват и да ку-
пуват имоти, защото 
различните европейски 
държави  връщат огра-
ничителни мерки“, до-
пълва още той. 
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и онлайн търговията изпразниха магазини

Дона МИТЕВА

Олиото поскъпва в рам-
ките на броени дни, отчи-
тат търговци. А репортер-
ски наблюдения от мага-
зин в най-големия ком-
плекс на Бургас – „Меден 
рудник“, сочат, че граж-
даните започнаха да се 
запасяват с най-употре-
бяваната у нас мазнина. 
Цели стекове олио се ку-
пуват наведнъж, с цел да 
се запаси дадено дома-
кинство преди драстич-
ното поскъпване да е вля-
зло в апогей. В момента 
цената е около 2.30 – 2.50 
лева, но може да бъде ку-
пено и за 3.00 лева за бу-
тилка. Наблюдателни до-
макини забелязват, че 
има повишение, защото  в 
средата на лятото същата 
тази бутилка можеше да 
се купи за 2.00 лева, та и 
малко под това.

Причината за скока в 
цената на олиото са ни-
ските добиви от слънчо-
глед заради сушата. В 

първите дни на октом-
ври цената на слънчо-
гледа тръгна рязко наго-
ре, а това започна да по-
вишава и цената на оли-
ото в магазините. Дали 
бутилка от мазнината ще 
стигне до 4 лева, се питат 
вече и бургазлии.

В Добруджа земедел-
ците тази година отчи-

тат среден добив около 
200 килограма от декар, 
при над 300 при нормал-
ни условия. В Бургаско 
е още по-зле. По думите 
на Николай Киров, пред-
седател на местния клон 
на Националната асоци-
ация на зърнопроизво-
дителите и един от фер-
мерите, който сее най-

много слънчоглед, доби-
вите са между 60-70 до 
150 килограма от декар. 
Изкупните цени се дви-
жат около 750-800 лева на 
тон“, коментира Киров. 
По негови думи, това 
дава основание и за уве-
личение цената на край-
ния продукт – олиото.

Само за сравнение, в 

национален мащаб до-
бивите на слънчоглед са 
средно от 80 кг в момен-
та, а миналата година са 
били 180.

„Ако миналата година 
фабриките за олио купу-
ваха маслодайния слън-
чоглед на 550-600 лева 
на тон, сега отиде на 800 
лева, затова и олиото 
поскъпва“, прави срав-
нението Киров.

Всичко, което е про-
изведено, се пласира 
в момента на вътреш-
ния пазар, подчертава 
той. Причината е в това, 
че реколтата на слънчо-
гледа в Украйна, Русия, 
Молдова, Румъния също 
е ниска и цената на ол-
иото и там се вдигна 
много.

Въпреки това рекорден 
ръст на цените или недос-
тиг не се очакват, успоко-
яват  от бранша.

Министърът на земе-
делието, храните и гори-
те Десислава Танева в 
официално изявление в 

Министерски съвет, за-
едно с представители на 
хранителния бранш, на-
правено в средата на 
март, бе категорична: „За 
слънчогледа, един също 
много конкурентен хра-
нителен бизнес с про-
изводство на олио, екс-
портно ориентиран: в 
предприятията за произ-
водство на олио има на-
лична суровина за мини-
мум 3 месеца, за да про-
изведат олио“. Тя уточ-
ни, че половината от това 
олио ще е за вътрешно 
потребление, при необхо-
димост и отделно от това, 
неизтъргуван слънчоглед 
има до края на годината 
като наличност, за да за-
доволи потреблението на 
растителни масла.

При маслодайния слън-
чоглед от място за пери-
ода от 13 до 16 октомври 
цените са 740,00 – 760,00 
лв./тон, а продавачите 
котират на 800,00 лв./тон. 
Цените са без ДДС, уточ-
няват анализаторите.

Олиото тръгна нагоре заради 
ниските добиви от слънчоглед

В ОДРИН

Пазарите в Одрин - пълни с нашенци и със стока



З А П О В Е Д
№ РД-09-975/19.10.2020г.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинска-
та собственост, чл. 72, т. 1 от НРПУРОИ и решение на 
Общински съвет – Камено по т. 22 от Протокол № 11 
от 24.09.2020г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване 

за продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, при начална тръжна цена и стъпка за на-
даване, както следва:

- УПИ XI-827 (единадесет римско-осемстотин 
двадесет и седем), в квартал 52 (петдесет и две), 
по плана на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас, 
целият с площ 490 (четиристотин и деветдесет) 
кв.м.; при граници и съседи на имота: изток – УПИ 
Х-828; запад – УПИ XII-826; север – УПИ XIII-826; 
юг – улица.

Начална тръжна цена – 8 030.00 (осем хиляди и 
тридесет) лева, без ДДС, съгласно експертна оцен-
ка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна це-
на – 803.00 (осемстотин и три) лева. /Предложенията 
за наддаване в търга не могат да бъдат по-малки от 10 
% от първоначалната тръжна цена./

Депозит за участие в търга е в размер на 803.00 
(осемстотин и три) лева. 

II. Търгът за продажбата на УПИ XI-827 (единаде-
сет римско-осемстотин двадесет и седем), в квар-
тал 52 (петдесет и две), по плана на гр. Камено, 
общ. Камено, обл. Бургас, целият с площ 490 (чети-
ристотин и деветдесет) кв.м., ще се проведе в гр. 
Камено в сградата на общинска администрация 
Камено на 09.11.2020 г. от 10:30 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документа-
ция за участие в търга се получава в сградата на Об-
щина Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 
в Центъра за услуги и информация на гражданите, 
всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 
06.11.2020 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на каса-
та на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по бан-
кова сметка на Община Камено – ВIC: FINVBGSF, IBAN-
BG22FINV915033KA225801, „Първа Инвестиционна 
Банка” АД или на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община 
Камено – www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки ра-
ботен ден до 06.11.2020г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на пла-
тежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документа-
ция: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за покупко-продажба; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), как-
то и обекта, за който кандидатства. Документите се по-
дават до 16:00 часа на 06.11.2020 год. в Община Ка-
мено, като в запечатания плик се слагат следните за-
дължителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се предста-
вя копие от лична карта. Когато участникът е юриди-
ческо лице се представя документ за регистрация или 
посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е предста-
вяне на извадка от електронната страница на Търгов-
ския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 4 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поста-

вя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан 
и надписан от кандидата с посочване на имената му, 
както и обекта, за който кандидатства. (Наддавател-
ното предложение представлява посочване на на-
чалната тръжна цена, броя на стъпките, с които 
кандидатът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкретно 
предложената цена). За валидно се приема наддава-
телно предложение, с което е направена поне една 
стъпка, над началната цена. Всяко предложение, пред-
ставено в незапечатан плик или което не съдържа из-
искуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, ко-
гато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 16.11.2020г. от 10:30 часа. Закупуване 
на документи, внасяне на депозит и подаване на 
заявления за участие в повторния търг се извършва 
до 16:00 часа на 13.11.2020г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет и 
да се обяви на видно място в общинската 
администрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ       / П /
Кмет на Община Камено 
Заповедта е обявена на таблото за обяви на 

20.10.2020г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-977/20.10.2020г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от 
ЗМСМА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ 
и в изпълнение на решение на Общински съвет 
Камено по т. 17 от Протокол № 11 от 24.09.2020г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване 

за отдаване под наем на обособена част от недвижим 
имот – общинска собственост, представляваща 
лекарски кабинет, за срок от 5 /пет/ години, при 
начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както 
следва: 

1. Помещение Дентален кабинет, находящ се в 
сградата на Поликлиниката на ул. „Митко Палау-
зов“ № 10, гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас, 
с площ 17.16 кв.м.

Начална тръжна цена – 1.72 /един лев и седем-
десет и две стотинки/ лева, месечен наем за це-
лия имот, без ДДС.

Стъпка за наддаване – 0.17 /седемнадесет сто-
тинки/ лева, без ДДС (Предложенията за наддаване 
в търга не могат да бъдат по-малки от 10% от първо-
началната тръжна цена).

Депозитът за участие в търга е в размер на 0.17 /
седемнадесет стотинки/ лева за целия имот.

II. Търгът за отдаване под наем на Помещение 
дентален кабинет, находящ се в сградата на По-
ликлиниката на Ул. „Митко Палаузов“ № 10, гр. 
Камено, общ. Камено, обл. Бургас, с площ 17.16 
кв.м., ще се проведе в гр. Камено в сградата на 
общинска администрация гр. Камено на 09.11.2020 
г.  от 10:45 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документа-
ция за участие в търга се получава в сградата на Об-
щина Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 
в Центъра за услуги и информация на гражданите, 
всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 
06.11.2020 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на каса-
та на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по бан-
кова сметка на Община Камено – ВIC: FINVBGSF, IBAN-
BG22FINV915033KA225801, „Първа Инвестиционна 
Банка” АД или на касата в ЦУИГ на Община Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изло-
жена в общината и на интернет страницата на Общи-
на Камено www.kameno.bg

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки ра-
ботен ден до 06.11.2020г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на пла-
тежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документа-
ция: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъсто-

ятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламен-

та за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената 
на физическото лице, ЕГН, съответно наименование-
то на търговеца, Единния идентификационен код 
(ЕИК), както и обекта, за който кандидатства. Доку-
ментите се подават до 16:00 часа на 06.11.2020 год. 
в Община Камено, като в запечатания плик се слагат 
следните задължителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се пред-
ставя копие от лична карта. Когато участникът е юри-
дическо лице се представя документ за регистрация 
или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е 
представяне на извадка от електронната страница на 
Търговския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 4 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се по-

ставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, по-
дписан и надписан от кандидата с посочване на име-
ната му, както и обекта, за който кандидатства. (Над-
давателното предложение представлява посочва-
не на началната тръжна цена, броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде уве-
личена, както и посочване цифром и словом на 
конкретно предложената цена). За валидно се при-
ема наддавателно предложение, с което е направена 
поне една стъпка, над началната цена. Всяко предло-
жение, представено в незапечатан плик или което не 
съдържа изискуемите данни е недействително. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от лич-
ната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 16.11.2020г. от 10:45 часа. 
Закупуване на документи, внасяне на депозит и 
подаване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 13.11.2020г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската 
администрация в 3-дневен срок от нейното 
издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ           /  П  /        
Кмет на Община Камено 
Заповедта е обявена на таблото за обяви на 

20.10.2020г. 

„Черноморски фар“

В дните от 23 до 25 октом-
ври в Несебър ще се про-
веде осмото издание на 
фестивала „Есенни паса-
жи“. Тази година той се от-

личава с изключително 
разнообразна програма, 
насочена към публика от 
всички възрасти. В трите 
фестивални дни Община 
Несебър е подготвила мно-
жество прояви, а местата, 

които ще привличат внима-
нието са: площад „Месам-
брия“, старото кметство и 
Артиум център.

Предоставяме на вашето 
внимание пълната програ-
ма:

Стра ни ца 6 23-26 ОКтОМВри 2020

ОбщинИ

„Черноморски фар“

Изложбата е инициатива на Реги-
онален Център София - ЮНЕСКО и 
гостува в морския град по покана 
на община Несебър. Целта на из-
ложбата е да покаже нематериал-
ното културно наследство на стра-
ните от региона на Югоизточна Ев-
ропа, чрез своеобразно пътешест-

вие из техните живи традиции. Мно-
го от тези обичаи и практики са ре-
зултат от срещите на различни кул-
тури през далечни исторически 
епохи.

Откриването на изложбата „Пъте-
шествие из живите традиции“ е то-
зи петък, 23 октомври, от 17:30 ча-
са. Мястото е Старото кметство в 
Несебър.  

Програмата на фестивала 
„Есенни пасажи“ 

Откриват изложба „Пътешествие 
из живите традиции“ в Несебър артиум център – несебър

23.10.2020 г.
11:30 ч. - Маринистка изложба на Друже-
ството на несебърските художници и 
Сдружението на несебърски художници 
„Несебър – АРТ“

Старо кметство – Стар град
23.10.2020 г.

13:00 ч. - Семинар “Опазване на немате-
риалното културно наследство“ Лектори: 
д-р Ирена Тодорова, д-р Мирена Станева, 
проф. д-р Николай Ненов, д-р Ирена Боко-
ва
17:30 ч. - Откриване на изложба “Пъте-
шествие из живите традиции“

Площад „Месамбрия“ – стар град
23.10.2020

18:00 ч. - Концерт на НЕЛИ ПЕТКОВА

Площад „Месамбрия“ – стар град
24.10.2020

10:00 ч. - Готварско шоу с рибните специ-
алитети на професионални Шеф готвачи
12:00 ч. - Дегустация на атрактивни риб-
ни ястия
13:00 ч. - „Професия рибар“ – демонстра-
ции, свързани с морския риболов и ри-
барството като професия

15:00 ч. - Конкурс за рибена чорба между 
риболовните кораби на Несебър
17:00 ч. - Концерт на квартети „Ню уейв“  
и „АШ“ при ОДК – Несебър
18:00 ч. - Концерт на НЕЛИ РАНГЕЛОВА
19:30 ч. - Фестивално кино “Есенни паса-
жи“ – прожекция на българския филм ко-
медия “КИТ“ 1969,79

Площад „Месамбрия“ – стар град
25.10.2020

10:00 ч. - Готварско шоу с рибните специ-
алитети на професионални Шеф готвачи
12:00 ч. - Дегустация на атрактивни риб-
ни ястия
13:00 ч. - „Професия рибар“ – демонстра-
ции, свързани с морския риболов и ри-
барството като професия
14:30 ч. - Детска игра “Стани рибар“ 
16:00 ч. - Концерт на местни групи и състави:
ФФ “Българка“ при НЧ “Яна Лъскова 1905“ – 
Несебър
ФФ “Македонка“ при НЧ “Яна Лъскова 1905“ – 
Несебър
Хор за гръцки песни “Месамбрия“ при  
НЧ “Яна Лъскова 1905“ – Несебър
Хор за градски песни “Блян“ при НЧ “Яна 
Лъскова 1905“ – Несебър
18:30 ч. - Фестивално кино “Есенни паса-
жи“ – прожекция на филма “Есенни паса-
жи в Несебър“ – 2019

Осми национален рибен фестивал 
„ЕСЕнни ПаСаЖи“ – 2020

През трите дни на фестивала можете да опитате вкусна черноморска риба, приготвена от 
местни ресторантьори, да се насладите на традиционните мариновани, сушени и консервирани 

черноморски деликатеси на местни производители.
Заповядайте заедно да уловим топлината на слънчевите лъчи на есенния морски бряг!



Забравихме как изглеждат в 
бели престилки. Сега са в бо-
туши, гащеризони, шлемове, 
маски, ръкавици и шапки. Труд-
но могат да бъдат разпознати. 
Така работят четирима лекари, 
шест медицински сестри и пет 
санитарки във Вътрешното от-
деление на МБАЛ - Айтос, кое-
то вече е COVID-отделение. Но 
маските не могат да скрият ми-
лосърдието и куража на тези 
айтоски дами, приели мисия-
та да лекуват COVID-19 на пър-
ва линия.

Представете си какъв сто-
ицизъм е нужен да издържиш 
само една дневна смяна, коя-
то продължава шест часа. Или 
нощната, която е 12 часа. И 
всичко това - на етаж, пълен с 
болни от COVID-19, нуждаещи 
се от лечение, в условията на 
тотална и непрекъсната дезин-
фекция. В облекло, в което са 
нужни усилия да дишаш.

Питам старшата сестра Да-
фина Георгиева, която е и об-
щински съветник, как обичай-
но минава един работен ден 
в отделението. „След като съм 
си изпила кафето, следва пъл-
на дезинфекция, обличане на 
предпазното облекло и отно-

во дезинфекция. Тогава вече 
съм готова да се кача на вто-
рия етаж в отделението, където 
са болните. Така минават шест 
часа, в които понякога не пием 
вода или други течности, за да 
не се налага да ходим до събле-
калнята и отново да извършва-
ме процедурата по събличане, 
обличане и дезинфекция”, раз-
казва ми от дистанция Георги-
ева, която въпреки тежките ус-
ловия, не е загубила чувството 
си за хумор. 

На дългото нощно дежур-
ство свалят защитните облек-
ла само когато почиват, отново 
след пълна дезинфекция. Няма 
събота, няма неделя - работят 

по строго определен график. А 
след всяка смяна предпазните 
облекла остават в болницата 
и се перат на високи градуси, 
уточнява старшата сестра.

„Не се ли страхувате да не за-
разите близките си, децата вкъ-
щи?“, питам настоятелно Дафи-
на Георгиева. „Всеки се стра-
хува, особено ако е наясно, до 
какво състояние може да се 
стигне и какви са пораженията 
от вирусната инфекция. Но кол-
кото и невероятно да звучи - ми-
сля, че ние сме най-защитени. 
Защото не правим компромиси 
с превенцията - нонстоп миене 
на ръце, дистанция, дезинфек-
ция - това е неизменна част от 
работата ни, от живота ни сега,” 
разказва Георгиева.

В такава обста-
новка лекуват бо-
лните от COVID  ле-
карите д-р Силвия 
Маркова, д-р Свет-
лана Янакиева, д-р 

Стойка Иванова, д-р Фатме Ха-
сан. Грижи за тях полагат петте 
основни медицински сестри в 
отделението Милена Сотирова, 
Марина Вълчева, Айтен Сабри, 
Гюлфие Шабан, Дафина Геор-
гиева. Дежурства дават Ма-
рия Иванова - главната сестра 
и медицинските сестри Ваня 
Големанова, Стояна Иванова, 
джипи сестра и Стефка Мар-
чева. Заедно с тях в COVID-от-
делението са санитарките Бел-
къс Емин, Зейнеб Халил, Севил-
джан Мюмюн, Цонка Маринова 
и Златина Симеонова.

И не само това - в голяма сте-
пен, тези дами, посветили се на 
медицината, заместват близки-
те на болните. Защото пациен-
тите са в изолация, а техните 

най-близки хора - под каран-
тина. „Наш човешки дълг е да 
им даваме кураж и по възмож-
ност да облекчаваме престоя 
им в отделението”, казва още 
Георгиева.

Питам я, идвало ли ти е наум 
да се откажеш, както го напра-
виха десетки медици в Бълга-
рия? Защото рискуваш своя 
живот и този на близките си. 
“Това е въпрос на собствена 
преценка, решението е лично. 
Вероятно, всеки има своята 
причина да го направи. Само 
ще кажа, че при нас никой не 
е пожелал да напусне, и не за-
щото не ни е трудно, а защото 
знаем, че пациентите разчи-
тат на нас. Нещо повече - как-
то вече стана известно, нашият 
единствен пулмолог се зарази 
с COVID по време на работа. И 
през цялото това време докато 
се лекуваше, д-р Силвия Мар-
кова помагаше за лечението на 
останалите болни. Никой, кой-

то е бил свиде-
тел на тези уси-
лия на д-р Мар-
кова, не би мо-
гъл да напусне 
поста си. Глав-
ната медицин-
ска сестра Ма-
рия Иванова е 
също с нас, работи редом с нас 
в отделението. Управителят на 
МБАЛ - Айтос д-р Паруш Пару-
шев изцяло е поел грижата да 
не ни липсва нищо и да рабо-
тим спокойно, доколкото това 
е възможно при пандемия. Счи-
там, че COVID ни обедини, на-
прави ни екип, в който все-
ки може да разчита на другия. 
Имаме обща цел, която следва-
ме всеки ден, всеки час.”, кате-
горична е медицинската сестра 
Дафина Георгиева.

Заради високия ръст на за-
разени с COVID, от 1 октомври 
т.г., 20-те легла в отделението 
са почти винаги заети. Два са 

тежките случаи през последна-
та седмица, болните са транс-
портирани в Бургас, където въз-
можностите за реанимация са 
далеч по-големи.

Един италианец беше срав-
нил лечението на пациенти с 
COVID с татуировките - оста-
вят следи за цял живот. Със 
сигурност това е един от най-
трудните периоди в живота на 
айтоските медици, посветили 
се на борбата с вирусната ин-
фекция. Покланяме им се, с на-
деждата, че възможно най-ско-
ро днешната реалност ще бъде 
само тревожен спомен.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

23-26 ОКТОМВРИ 2020, бр. 418

Маските не могат да скрият 
милосърдието и куража

Още от COVID 
(ВО) отделението 
на „МБАЛ - Айтос“ 

ЕООД

Д-р Тони КАРАчОРОВА  
с благодарност

От името на колегите ми 
и болните от COVID (ВО) 
отделението към МБАЛ 
- Айтос, искам да изра-
зя безграничната ни бла-
годарност към Десисла-
ва Иванова, президент на 
фирма “Десий”. От самото 
начало на пандемията Де-
сислава Иванова помага 
с предпазни средства, де-
зинфектанти, а от една сед-
мица осигурява на болните 
закуска, мляко и минерал-
на вода. Трябва да имаш 
голямо сърце и благород-
на душа за такава благот-
ворителност! Още веднъж 
сърдечно благодарим!

За айтоските дами на първа 
линия в борбата с COVID-19

Няма как да разпознаете старшата сестра 
Дафина Георгиева в работно облекло

Старшата и главната медицински сестри, а между тях - санитарка-
та Цонка

Главната сестра Мария Иванова е 
готова за нощно дежурство

23.10 2020 г., 17.00 ч.,  
Етнографски компплекс „Генгер”

Ученически Фотоконкурс „Трите братя -  
от различен ъгъл” - резултати и награди

24.10.2020 г., храм „Св. Димитър”
09.00 часа - Посрещане на иконата  

с мощите на Св. Ефрем Нови 
18.00 часа - Молебен за здраве пред 

иконата на Св. Ефрем Нови
19.00 часа, НЧ “Васил Левски 1869”

Прожекция на филма 
“Светецът светкавица”, 

автор Ангел Бончев. Вход свободен.

26 октомври 2020 г. - Димитровден 
9.00 часа, храм „Св. Димитър Солунски”

Празнична Света Литургия
10.30 часа площад „Свобода”- 

Литийно шествие
Тържествено откриване на празника 
Водосвет за здраве и благоденствие 

11.00 ч. - Концерт на народните певици 
СЕСТРИ ДИНЕВИ

18,00 ч. - „Айтос празнува” 
с ГРУПА G.R.A.S.  и с младото 

дарование ВАЛЕРИА ВОЙКОВА

29 октомври 2020 г. 17.30 часа, 
НЧ „Васил Левски 1869”

Тържествен концерт 
“С поклон за будителите на Айтос”

ОБЩИНА 
АЙТОС

Празнична програма
Димитровден `2020

Поетесата с китара Татяна Йотова събра предпразнично приятели във Военния 
клуб. Повече за емоционалното песенното събитие, в броя на НП на 27 октомври

Ежедневието на санитарките



Една отдавнашна меч-
та на дрянковлии се сбъ-
дна - от печат излезе мал-
ка, но много съдържател-
на книжка за миналото 
и настоящето на селото. 
Екипът, който реализира 
дрянковските възделения 
от десетилетия насам, е в 
състав Балю Калчев, Ни-
колай Димитров и Петър 
Панчев.

„Книгата за село Дрян-
ковец е съвсем рядко сре-
щано четиво в регионал-
ните изследвания”, пише 
в рецензията си за ново-
то издание д-р инж. Румен 
Петков. За написването на 
историята на селото авто-
рите са използвали събра-
ни от тях материали - ле-
генди, предания, народни 
песни, битови и религи-
озни празници, спомени 
от възрастни дрянковлии 
за лица, събития и родо-
ве, както и отделни доку-
менти.

Книгата е особено инте-
ресна за тези, които оби-
чат документалното и ис-
торическото четиво. Спо-
ред д-р Петков, автори-
те са подходили нестан-
дартно - те описват род-
ното село, разглеждай-
ки го в контекста на исто-
рията, традициите, праз-
ниците и родовете, за це-
лия период, който им е из-
вестен.

От повествованието 
става ясно, че през веко-
вете селото действител-
но е играло важна роля 
и в национални истори-
чески събития. „Книгата е 
добре разработен труд, с 
висок професионализъм 
и творчески усет към ис-
тината”, пише още д-р Пе-
тков. Той високо оценява 
умението на авторите не 
само да анализират и да 
обобщават фактите, но и 

да очертаят 
общите зако-
номерности, 
пресъздавай-
ки реалната 
историческа 
действител-
ност.

Книгата за-
почва с едно вълнува-
що посвещение „Орехът 
на мама на 110 години” - 
снимка и стихотворение 
от Балю Калчев. Става 
дума за „ореха до двора 
на „Чифлишките”, посаден 
от Мария, булка на Никола 
Калчев, в деня на сватбата 
им през октомври 1910 го-
дина в село Дрянковец”.

Изданието съдържа фа-
кти от древната история 

на селището, с призна-
нието на авторите, че съ-
временни проучвания не 
са извършвани. Името си 
Дрянковец получава през 
1934 година с министер-
ска Заповед № 2820. Става 
ясно, че данни за археоло-
гически обекти и находки 
от района на село Къзъл-
джик (Дрянковец)  от Ка-
рел Шкорпил - основател 
на археологическите про-
учвания в България, се 
съхраняват в научния ар-
хив на БАН.

По разкази на стари 
учители, селото е било 
ограбвано и изгаряно ня-
колко пъти и през визан-
тийско, и през турско вре-
ме. След Освобождение-

то стотина семейства от 
Старозагорско и Чирпан-
ско се заселват в село-
то. По спомени на един 
от първите кметове на Къ-
зълджик, Иван Калчев Де-
нев, заселването на бъл-
гари от Старозагорско в 
Дрянковец е най-масово 
от 1895-1905 година. Горе-
долу през същия период 
местни гръцки семейства 
се изселват от Дрянковец, 
а през 1912-1913 година се 
заселват бежанци от Из-
точна Тракия.

Любопитни са разкази-
те за местните обичаи и 
празници, детските игри 
преди сто години и кмето-
вете на селото. Специал-
но място в книгата е от-

делено за местното об-
разование, за читалище-
то, църквата и здравната 
служба. Публикувани са 
факти за Кредитната коо-
перация, за ТКЗС-то и за 
живота в Дрянковец през 
ХХ век. Публикуван е и пъ-
лен списък на участници-
те и загиналите във вой-
ните от село Дрянковец, 
интересни са страници-
те за родовете в селото 
и настоящето на Дрянко-
вец.  Опазени и до днес 
коледни песни и молитви 
и архивни снимки, изди-
рени от авторите, допъл-
ват края на тази интерес-
на биография на айтоско-
то село Дрянковец.

НП
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П   О   К   А   Н   А

Уважаеми  дами  и  господа  
общински  съветници,

Уважаеми  господин  кмет  на  
Община  Айтос,

С настоящата покана Ви уве-
домявам, че на основание чл.23, 
ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.31, ал.2, 
т.1 от ПОДОСВОА на Община Ай-
тос, свиквам  ТРИНАДЕСЕТОТО  
ЗАСЕДАНИЕ  на Общински съвет 
Айтос, което ще се проведе на 
28.10.2020 г. /сряда/ от 9:30 ч. в 
заседателната зала на Община Ай-
тос,  при  следния  проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н    Р  Е  Д :
Полагане на клетва  по реда 

на чл.32, ал.1 от ЗМСМА от 
Метин Нихатов Латифов, 
обявен за избран за кмет на 
кметство Карагеоргиево, об-
щина Айтос  с Решение № 166 
– МИ от 27.09.2020 г. на Об-
щинска избирателна комисия 
– Айтос, след проведен нов из-
бор за кмет на кметство Ка-
рагеоргиево, община Айтос, 
област Бургас на 27 септем-
ври 2020 г.  

1. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-351/12.10.2020 г. от Кра-
симир Енчев – председател на 
Общински съвет Айтос,  от-
носно приемане на Наредба за 
реда и условията за упражнява-
не правата на Община Айтос в 
търговски дружества с общин-
ско участие в капитала, в граж-
дански дружества и за сключ-

ването на договори за съвмест-
на дейност.

2. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-366/20.10.2020 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос,  
относно покана за участие в из-
вънредно общо събрание на ак-
ционерите на „УМБАЛ-Бургас”АД 
– гр.Бургас.

3. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-360/16.10.2020 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на Община Ай-
тос,  относно прекратяване на съ-
собственост между Община  Ай-
тос и физическо лице в УПИ ХІV-
3318, кв.164 по плана на гр. Ай-
тос, с административен адрес 
ул.”Васил Левски” № 17.     

4. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-359/16.10.2020 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос,  
относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос 
и юридическо лице в УПИ VІІ-8, 
кв.1 по плана на с.Лясково, об-
щина Айтос. 

5. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-358/16.10.2020 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос,  
относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос 
и юридическо лице в УПИ ХІІІ-8, 
кв.1 по плана на с.Лясково, об-
щина Айтос. 

6. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-361/16.10.2020 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос,  
относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос 
и физически лица в УПИ V-12, 
кв.10 по плана на с.Съдиево, об-
щина Айтос.

7. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-362/16.10.2020 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на Община Ай-
тос,  относно прекратяване на съ-
собственост между Община  Ай-
тос и физически лица в УПИ Х-9, 
кв.10 по плана на с.Съдиево, об-
щина Айтос.

8. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-364/16.10.2020 г. от Мари-
ана Димова – зам.кмет на Общи-
на Айтос, относно прекратяване 
на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физическо лице в 
УПИ ІV-1111, кв.27 по плана на 
гр. Айтос, с административен ад-
рес: гр.Айтос, ул.“Георги Кондо-
лов“ № 37. 

9. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-363/16.10.2020 г. от Ма-
риана Димова – зам.кмет на Об-
щина Айтос, относно прекратява-
не на съсобственост между Об-
щина  Айтос и физическо лице 
в УПИ Х-91, кв.17 по плана на 
с.Лясково, община Айтос. 

10. Докладна записка с вх.№ 
ОбС-356/16.10.2020 г. от Ва-
сил Едрев – кмет на Община Ай-
тос,  относно даване на разре-
шение за изработване на проект 
за ПУП-Парцеларен план за тра-
се на линеен обект: „Подмяна на 
електромерно табло, монтирано 
пред ПИ № 00151.177.25 с елек-
тромерно табло с разпределител-
на част и кабелна линия 1 кV от 
новото табло с разпределителна 
част до ново електромерно табло 
с разпределителна част пред ПИ 
№ 00151.178.35, местност „Мо-
гилата”, землище на гр. Айтос” 
и даване съгласие за премина-
ването му през имот общинска 
собственост.

11. Питания.  

Поканата да се публикува на 
интернет страницата на Об-
щина Айтос, раздел Общин-
ски съвет и изпрати на об-
щинските съветници на посо-
чен от тях електронен адрес. 
Общинските съветници да бъ-
дат уведомени устно по теле-
фона, за което да бъде съста-
вен протокол.

На основание чл.36, ал.1, т.1. 
от ЗМСМА общинските съвет-
ници са длъжни да присъстват 
на заседанията на Общинския 
съвет.

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател 
на Общински съвет Айтос

СъОбщЕНИЕ

В изпълнение на Наредба № 13 от 26.08.2016 г. за мерките за 
опазването на пчелите и пчелните семейства от отравяне и начи-
ните за провеждане на растителнозащитни, дезинфекционни и де-
зинсекционни дейности, Община Айтос уведомява гражданите, че 
ще се извърши третиране  с наземна техника, както следва:

На 23, 24 и 25 октомври 2020 година от 06:00 до 10:00 часа 
ЗКПУ „Единство“ – Айтос ще извърши третиране на рапица, както 
следва: 470 дка в местността Чеменлията, 230 дка в местността 
Меселим дере, 1450 дка в местността Кара меше и 680 дка в мест-
ността Карнобатски път, находящи се в землището на  град Айтос 
с препаратите „Пантера 40ЕК“ и  „Сумицидин 5 ЕК“.

Собствениците на пчелни семейства следва да предприемат не-
обходимите действия за предпазване на пчелите.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

СъОбщЕНИЕ

Община Айтос уведомява всички собствениците на домашни лю-
бимци, че съгласно Закона за ветеринарномедицинската дейност 
(ЗВМД) са длъжни:

чл. 172, т.1. да вземат мерки животните да не замърсяват об-
ществени места, като почистват мястото след дефекация;

т.2. да вземат мерки животните да не създават опасност за хора 
или други животни;

т.3. да вземат мерки за предотвратяване на нежелано размно-
жаване на животните;

т.4. при използването им за размножаване да се съобразяват с 
физиологичните, анатомичните и поведенческите им характерис-
тики и да не допускат застрашаване на тяхното здраве.

чл. 173, т.1. при извеждането на кучетата да носят в себе си ве-
теринарномедицинския паспорт и да го представят за проверка на 
общинските и ветеринарномедицинските органи;

т.2. да представят ветеринарномедицинския паспорт при посе-
щение при ветеринарен лекар;

т.3. ежегодно да представят кучетата за ваксинация срещу бяс;
чл. 177, ал.1 Забранява се:
т.3. извеждането на кучета без повод, а на агресивни кучета - 

и без намордник;
т.4. разхождането на кучета на детски площадки и на места, обо-

значени от общините със забранителни знаци.
За неспазване на гореописаните законови задължения ще бъдат 

налагани административно-наказателни санкции.

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

АЙТОС

- хартия и картон;
- пластмаса; 
- стъкло;
- метал; 
- флуоресцентни тръби и други 

отпадъци, съдържащи живак;
- акумулатори;
- батерии;
- лекарства;
- опаковки, съдържащи остатъци 

от опасни вещества или замърсе-
ни с опасни вещества;

- перилни и почистващи пре-
парати, съдържащи опасни ве-
щества;

- бои, мастила, лепила/адхези-
ви и смоли, съдържащи опасни 
вещества.

ОБЩИНА АЙТОС
ОРГАНИЗИРА КАМПАНИЯ ЗА СЪБИРАНЕ ОТ ДОМАКИНСТВАТА НА НЕПОТРЕБНИ:

КАМПАНИЯТА ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ НА 27 ОКТОМВРИ 2020 Г., ОТ 9.30 чАСА ДО 16.00 чАСА. ЗА ТАЗИ ЦЕЛ, НА 
УЛИЦА „СОФРОНИЙ” В ГРАД  АЙТОС Е РАЗПОЛОЖЕН МОБИЛЕН ЦЕНТЪР ЗА СЪБИРАНЕ НА ОТПАДЪЦИ 

ОТ ДОМАКИНСТВАТА. ОчАКВАМЕ ВИ!
Лице за контакти: Община Айтос, Дирекция „ТСУРР”, стая №6 , ст. експерт Катя Иванова, Тел.: 0896463280 

Балю Калчев  Николай Димитров Петър Панчев

ЗКПУ „Чукарка“
ОбЯВА

ЗКПУ „Чукарка“ Ви уведомява за инвестиционно предложение: 
Напояване на трайни насаждения и водопой на животни, чрез 
съществуващо водовземно съоръжение – тръбен кладенец в 
ПИ 81640.45.14 (стар ПИ 81640.000030), местност Стопански 
двор, землище на сeло Чукарка, община Айтос, област бургас.

Заинтересованите лица могат да подадат в деловодството на 
кметската администрация на Общината писмени възражения и да из-
разят становища по представеното инвестиционно предложение.

Лице за контакти: Иван Георгиев, Тел.: 0899 110 249, e-mail: 
zkpu_2013@abv.bg



В Одрин се проведе пър-
ва работна среща на еки-
па на проект “Подобрява-
не опазването на околна-
та среда в Одрин и Айтос”. 
Това е вторият съвместен 
проект на ОбщинаАйтос 
със специализираната ад-
министрация на Провин-
ция Одрин, Република Тур-
ция. Срещата на двата еки-
па беше във връзка с техни-
ческото, административно-
то и финансовото изпълне-
ние на дейностите по про-
екта, отговорностите и за-
дълженията на двете стра-
ни. Срещата се проведе 
при стриктно спазване на 
всички противоепидемич-
ни мерки. Договорът за фи-
нансиране на проекта беше 
подписан на 20 юни.

 Предвид ограниченията, 
наложени заради COVID-
19, договорът беше подпи-
сан не на среща на двете 
администрации и Управля-
вания орган по Програма-
та, а посредством куриер-
ски пратки. Общата стой-
ност на безвъзмездната по-
мощ по проекта е в размер 
на 376 921.37 евро. Бюдже-
тът на Община Айтос е 150 
865.63 евро.

Финансирането е по Вто-
рата покана на Програмата 
за трансгранично сътрудни-
чество «ИНТЕРРЕГ», водещ 

партньор е Администрация-
та на Одрин.

Проектното предложение 
на Община Айтос е свърза-
но с организиране на зе-
лено училище за ученици 
на общината и закупуване 
на още техника за поддър-
жане на зелената инфра-
структура. Проектът включ-
ва дейности за провежда-
не на съвместни инициати-
ви за опазване на околната 
среда, като основна целе-
ва група са ученици от Ай-
тос и Одрин. Целите са за 
изграждане на екологична 
култура у децата, за опаз-
ването и възстановяването 
на околната среда.

Новият проект надграж-
да първия общ проект на 
Айтос и Одрин, който беше 
успешно финализиран през 
месец юни 2018 година. Ра-
ботата по този проект за-
твърди добрите партньор-
ски взаимоотношения меж-
ду двете администрации. Те 
подготвиха и кандидатства-
ха с ново проектно пред-
ложение за финансиране 
по Програма «ИНТЕРРЕГ», 
по Инструмента за пред-
присъединителна помощ 
за трансгранично сътруд-
ничество «България-Турция 
2014-2020».

Предвидените дейности 
по проекта «Подобрява-

не опазването на околната 
среда в Одрин и Айтос” са 
за разработване на обра-
зователнообучителен мате-
риал, свързан с процесите 
по опазване на природата и 
управление на отпадъците. 
Предвижда се провеждане-
то на образователни и ин-
формационни дейности, на-
сочени към повишаване на 
екологичната култура на де-
цата, както и организиране 
на съвместно зелено учили-
ще за деца от двете страни, 
по време на което те ще се 
образоват в дейности по 
опазване на природата и 
засаждане на дръвчета в 
парковите зони.

Ще бъде закупено ново 
оборудване и техника за 
поддържане на паркови-

те и зелените площи в об-
щината — автомобил-са-
мосвал, трактор, мулчер, 
раздробител за клони, 
листосъбирач, свредел, 
храсторез и др. Чрез ре-
ализацията на проекта ще 
се подобри капацитетът за 
опазване на природата, ус-
тойчивото използване и уп-
равление на природните 
ресурси, ще се повиши еко-
логичната култура в сфера-
та на опазване на околна-
та среда в образователния 
и възпитателен процес на 
младите хора и на всички 
граждани. Средствата, от-
пуснати за целите на про-
екта към партньорите от 
българска и турска страна 
по инвестиционната мярка, 
ще покрият 100% от разхо-

дите за изпълнение на про-
ектните дейности. Няма из-
искване за съфинансиране 
от страна на Общината.

Ще припомним, че в края 
на миналия мандат, Общин-
ският съвет - Айтос даде съ-
гласието си за съвместно-
то разработване, кандидат-
стване и изпълнение на вто-
рия съвместен проект със 
Специалната областна ад-
министрация на провинция 
Одрин, Република Турция, 
и гласува решение за без-
възмездно ползване на ак-
тивите, придобити от реали-
зацията на проектните дей-
ности, за целите и нуждите 
на проекта в продължение 
най-малко на 5 години след 
приключването му.

За първия си съвместен 
трансграничен проект като 
партньори, Айтос и Одрин 
кандидатстваха и спечели-
ха финансиране за реали-
зиране на проект на обща 
стойност 357 732.85 евро. 

Бюджетът за Община Ай-
тос по този проект беше 
181 969,63 евро. С безвъз-
мездното финансиране Об-
щина Айтос закупи техника 
и оборудване за възстано-
вяване, поддържане и опаз-
ване на зелената инфра-
структура и зелени площи 
на своята територия. Обо-
рудването, което беше за-
купено е парков трактор, 
моторна пръскачка, мотор-
на прътова кастрачка, спе-
циализиран моторен три-
он, автовишка и контей-

нери за зелени отпадъци. 
Обособени бяха терени за 
събиране на зелените от-
падъци, които да бъдат из-
ползвани за торене. Целта 
на проекта беше създава-
не на по-добра екологична 
среда за децата и гражда-
ните на Айтос. Един от мо-
тивите за втория съвмес-
тен проект, с който Общи-
на Айтос ще надгражда по-
стигнатото за поддържане 
на зелената инфраструкту-
ра и опазване на околната 
среда, е оценката на Аля-
тин Ур - генерален секре-
тар на Специализираната 
администрация на Одрин 
и координатор по проекта: 
“Айтос има чудесен екип и 
професионално работеща 
администрация”.

Проектът е съфинан-
сиран от ЕС чрез програ-
мата за ТГС „ИНТЕРРЕГ-
ИПП България-Турция 
2014-2020“

ЗАПОВЕД
№ РД-08-775

гр. Айтос, 22.10.2020г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от Закон за 
местното самоуправление и местната администра-
ция, във връзка с чл. 35, ал. 1 от Закон за общин-
ската собственост, във връзка с чл. 60, ал. 1 и ал.3 
и чл. 45, ал.1 от Наредба за реда за придобива-
не, управление и разпореждане с общинско иму-
щество, във връзка с Решение № 157, вписано в 
протокол № 12, т.10 от ДР на заседание на ОбС – 
Айтос, проведено на 30.09.2020г. 

ЗАПОВЯДВАМ:
І. Откривам процедура за провеждане на пуб-

лични търгове с явно наддаване за продажба на 
недвижими имоти - частна общинска собственост, 
представляващи:

1. ПИ № 173, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Слънчева лъка”, с площ от 1254 кв.м, 
пета категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ПИ № 174, Дере, ПИ № 172, 
Път, актуван с АОС № 5603/21.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 2804,00 лв. / две хиляди 
осемстотин и четири лева/.

2. ПИ № 502, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м. „Слънчева лъка”, с площ от 838 кв.м, шес-
та категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: ДГФ, ПИ№500,ПИ№501,ПИ№503 
и ДГФ, актуван с АОС № 5629/20.08.2020г. 

 Начална тръжна цена 1733,00 лв. / хиляда се-
демстотин тридесет и три лева/.

3. ПИ № 35, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м. „Провадийско шосе”, с площ от 892 кв.м, 
десета категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: мера, мера, ПИ № 38, 
ПИ № 34 , актуван с АОС № 5632/20.08.2020г. 

 Начална тръжна цена 1736,00 лв. / хиляда се-
демстотин тридесет и шест лева/.

4. ПИ № 93, находящ се в землището на гр. Ай-
тос, м. „Провадийско шосе”, с площ от 1118 кв.м, 
седма категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: ДГФ, ПИ №94, Мера, Път, 
актуван с АОС № 5606/22.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 2211,00 лв. / две хиляди 
двеста и единадесет лева/.

5. ПИ № 433, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Провадийско шосе ”, с площ от 893 
кв.м, четвърта категория, начин на трайно ползване 
– нива, при граници на имота: Път, ПИ №430, Път, 

ПИ №434, актуван с АОС № 5630/20.08.2020г. 
 Начална тръжна цена 2045,00 лв. / две хиляди 

четиридесет и пет лева/.
6. ПИ № 783, находящ се в землището на гр. Ай-

тос, м. „Провадийско шосе ”, с площ от 1427 кв.м, 
четвърта категория, начин на трайно ползване – 
нива, при граници на имота: Път, ПИ №784, Път, ПИ 
№ 800, Път, актуван с АОС № 5607/22.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 3291,00 лв. /три хиляди 
двеста деветдесет и един лева/.

7. ПИ № 784, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Провадийско шосе ”, с площ от 531 
кв.м, четвърта категория, начин на трайно ползва-
не – нива, при граници на имота: Път, Път, Път, ПИ 
№ 783, актуван с АОС № 5610/22.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 1225,00 лв. / хиляда двес-
та двадесет и пет лева/.

8. ПИ № 799, находящ се в землището на 
гр. Айтос, м. „Провадийско шосе ”, с площ от 
467 кв.м, четвърта категория, начин на трай-
но ползване – нива, при граници на имота: Път, 
Дере, Път, ПИ№801, ПИ№800, актуван с АОС № 
5609/22.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 1077,00 лв. /хиляда се-
демдесет и седем лева/.

9. ПИ № 360, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Ляската”, с площ от 659 кв.м, четвърта 
категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: Път, ПИ№ 361, Път, актуван с 
АОС № 5604/21.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 1526,00 лв. / хиляда пет-
стотин двадесет и шест лева/.

10. ПИ № 361, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Ляската”, с площ от 1056 кв.м, четвър-
та категория, начин на трайно ползване – нива, при 
граници на имота: ПИ №359, ПИ№ 362, Път, ПИ№ 
360, Път, актуван с АОС № 5605/21.07.2020г. 

 Начална тръжна цена 2436,00 лв. / две хиляди 
четиристотин тридесет и шест лева/.

11. ПИ № 447, находящ се в землището на гр. 
Айтос, м. „Ляската”, с площ от 858 кв.м, четвър-

та категория, начин на трайно ползване – нива, 
при граници на имота: Мера, Път, актуван с АОС 
№ 5631/20.08.2020г. 

 Начална тръжна цена 1979,00 лв. / хиляда де-
ветстотин седемдесет и девет лева/.

Посочените начални тръжни цени са без ДДС 
(освободена доставка съгл. чл. 45, ал. 1 от Закона 
за данъка върху добавената стойност).

  II.Търговете да се проведат на 11.11.2020г. от 
10:00ч. в малката заседателна зала на Община 
Айтос, ул.”Цар Освободител” № 3.

 ІІІ. Определям стъпка на наддаване – 10% от 
началната тръжна цена, за всеки отделен имот.

 IV. Определям депозит за участие - 10 % 
от началната тръжна цена, за всеки отделен 
имот, вносим в брой в касата на Община Ай-
тос (стая № 10), или по банков път по сметка 
на общината BG 27BUІN95613300447527, BІG-
BUІNBGSF в „Алианц Банк България”, в срок до 
12:00 ч. на 10.11.2020г. При внасяне на депо-
зит по банков път, средствата следва да са по-
стъпили по сметка на общината до 12:00 ч. на 
10.11.2020г.

 V.Утвърждавам 11/единадесет/ комплекта 
тръжна документация за провеждането на търга, 
съдържащи следните документи:

1. Копие от Заповедта за откриване на тръж-
на процедура

2. Заявление за участие- приложение №1
3. Декларация за оглед-приложение №2
4. Декларация за условията на търга- прило-

жение №3
5. Декларация за съгласие за събиране, из-

ползване и обработване на лични данни - при-
ложение №4

6. Тръжни условия
7. Копие от Акт за общинска собственост
8. Копие от скица на имота
9. Договор за продажба /проект/
 VІ. Закупуването на тръжната документация на 

стойност 30.00 лв. без ДДС да става в Центъра за 

услуги и информация на гражданите в Община Ай-
тос до 16:00 часа на 09.11.2020г. 

 VІІ. Кандидатите следва да представят в за-
печатан непрозрачен плик до 12:00 часа на 
10.11.2020г. в Центъра за услуги и информация 
на гражданите, следните документи:

-заявление за участие- приложение №1
-декларация за оглед-приложение №2
-декларация за условията на търга- приложе-

ние №3
-декларация за съгласие за събиране, използ-

ване и обработване на лични данни - приложе-
ние №4

- документ за внесен депозит;
- документ за закупена тръжна документация;
 -нотариално заверено пълномощно – ако участ-

никът не присъства лично на търга. Допустимо е 
пълномощното да не се постави в плика, а да се 
предаде на комисията на нейното заседание. На 
комисията се предоставя оригинал или заверено 
за вярност копие, като в този случай оригиналът 
се показва за сверка;

 VІІІ. До участие в търга се допускат физически и 
юридически лица. Върху плика, в който кандидатът 
е поставил необходимите документи за участие в 
търга, се записва обекта на търга, наименовани-
ето на кандидата и ако е юридическо лице се за-
писва и ЕИК на фирмата.

 ІX. Оглед на имотите може да се извърши 
всеки работен ден до 12:00 часа на 10.11.2020г., 
след представяне на документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

 X. Начин на плащане - в 14 - дневен срок от 
влизане в сила на заповедта за спечелил участ-
ник, спечелилият кандидат следва да внесе пълна-
та сума и дължимите данъци и такси, и да се яви 
за сключване на договор.

Настоящата заповед да се обяви във в-к “Наро-
ден приятел”, електронната страница на Община 
Айтос и да се постави на информационното таб-
ло на общината.

Изпълнението на настоящата Заповед възлагам 
на отдел „Общинска собственост”.

Допълнителна информация на тел.: 0558/2 77 
45, 0558/2 57 81

Контрол по изпълнение на заповедта ще уп-
ражнявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОбщИНА АЙТОС
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 Село Дрянковец - минало и настояще Стартира втори съвместен екопроект на Айтос и Одрин 
по Програма за Трансгранично сътрудничество

Съгласно разпоредбата на § 
41, ал. 1 от преходни и заклю-
чителни разпоредби към Закона 
за изменение и допълнение на 
Закона за опазване на околната 
среда, обн. ДВ, бр. 98 от 2018 г., 
в сила от 27.11.2018 г., е пред-
видена възможност собствени-
ците на водовземни съоръже-
ния за подземни води, изграде-
ни до 28 януари 2000 г., и на во-
довземни съоръжения, изградени 
до 23 декември 2016 година, за 
които не са издадени разреше-
ния за строеж и които не са впи-
сани в регистър по чл. 118г, ал. 
3 от Закона за водите, в срок до 
две години от влизането в сила 
на закона (до 27.11.2020 г.), да 
подадат в съответната Басейно-
ва дирекция заявление за впис-
ване. Към заявлението се прила-

гат документи, посочени в § 41, 
ал. 2 от преходни и заключител-
ни разпоредби към Закона за из-
менение и допълнение на Закона 
за опазване на околната среда. 
Образец на заявлението за ре-
гистрация на водовземните съо-
ръжения за подземни води в гра-
тисния период, ще бъде публику-
вано след определяне на такса за 
вписване в  Тарифата по чл. 72 
от Закона за опазване на окол-
ната среда.

С § 41, ал. 7 от преходни и за-
ключителни разпоредби към За-
кона за изменение и допълнение 
на Закона за опазване на окол-
ната среда е въведено основа-
ние собствениците на кладен-
ци за задоволяване на собст-
вени потребности на гражда-
ните, разположени в границите 

на населените места и селищ-
ните образувания, за които до 
влизането в сила на този закон 
(27.11.2018 г.) не са подадени 
заявления за вписване в регис-
търа по чл. 118г, ал. 3, т. 5 от За-
кона за водите, в срок до две го-
дини от влизането му в сила да 
подадат в съответната Басейно-
ва дирекция заявление за впис-
ване в регистъра, което съдър-
жа информацията за регистри-
ране на изграден кладенец. Об-
разец на заявлението за регис-
трация на водовземните съоръ-
жения - кладенци за задоволява-
не на собствени потребности в 
гратисния период, са налични на 
официалната интернет страница 
на БДЧР-Варна в секция „Форму-
ляри и заявления“, //www.bsbd.
org/bg/formulqri.html.

Съгласно § 42 от преходни и 
заключителни разпоредби към 
Закона за изменение и допъл-
нение на Закона за опазване на 
околната среда, водовземните 
съоръжения за подземни води, 
изградени до 23 декември 2016 
година, за които няма издадени 
строителни книжа, са търпими 
строежи по Закона за устрой-
ство на територията и не под-
лежат на премахване и забрана 
за ползване, когато са вписани 
в регистър по чл. 118г, ал. 3 от 
Закона за водите.

Заявление за регистрация на 
кладенци за собствени нужди 
можете да изтеглите от сайта на 
Община Айтос - www.aytos.bg, в 
раздел Съобщения - РЕГИСТРА-
ЦИЯ ЗА ВОДОВЗЕМНИ СЪОРЪЖЕ-
НИЯ ЗА ПОДЗЕМНИ ВОДИ.

ОБЩИНА АЙТОС
РЕГИСТРАЦИЯ ЗА ВОДОВЗЕМНИ СЪОРЪЖЕНИЯ ЗА ПОДЗЕМНИ ВОДИ

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Двата екипа на първа работна среща в Одрин



Във връзка със създалата се епидемиологична об-
становка, Читалищното настоятелство на НЧ „Про-
буда 1925” - село Пирне взе решение да отложи 
провеждането на Юбилейния спектакъл, посветен 
на 95-ата годишнина от създаването на Читалище-
то в село Пирне.

Настоятелството допълнително ще информира 
гражданите на община Айтос и гостите на празни-
ка за часа и датата на провеждане на юбилейно-
то тържество.

В навечерието на Димитров-
ден Народно читалище „Васил 
Левски 1869” - Айтос откри до-
кументална изложба „95 години 
Каменоделно училище”, в Риту-
алната зала на Община Айтос. 
На изложбата са показани запа-
зени във Фонда на читалището 
творби на ученици на Камено-
делното училище (1925-1931 г.) -  
рисунки, скици, работни черте-
жи и снимки.

Училището е отворено на 21 
ноември 1925 година. Записани-
те ученици в първи курс на пър-
вата учебна година са 13. За ди-
ректор на училището е назначен 
чехът Рудолф Браун, преподава-
ли са и четирима лектори от не-
пълната гимназия в града. 

Втората година в първи курс 
са записани 9 ученици, а във 
втори - 11 ученици. Персона-
лът е същият, плюс назначения 
учител по практика Петър Ив. 
Тоновски и новият счетоводи-
тел Д. Тодоров. „Третата годи-
на ученици за първи курс не се 
приеха поради липса на поме-
щение. Във втори и трети курс 
са записани общо 20 ученици, 
от които 16 от града и 4 от дру-
гаде”, пише в документите, ос-
тавени от Р. Браун. Директорът 
съобщава още, че през третата 
година в училището са назна-
чени скулпторът Никола Дими-
тров, математикът Ат. Симеонов 
и лекторът д-р Дамев.

И още от документа - в края 

на трети курс учениците полагат 
изпит, след което обучението 
продължава с 10-месечна прак-
тика. Целта на училището е да 
подготви специалисти камено-
делци, „трудът на които да бъде 
приложен в каменоделството с 
художествена изработка, от ка-
квито изделия се чувства нужда, 
както тука, така и в околията”, 
пише още Рудолф Браун.

В училището са преподава-
ли Никола Парашкевов – скулп-
тор, Крум Алексиев – художник 
и скулптор, Манол Атанасов – 
скулптор, Атанас Дончев – ма-
тематик. Особено впечатление 
прави броят и трудността на 
учебните предмети, изучавани 
в Каменоделното училище: бъл-
гарски език, математика, ста-
тика, стереометрия, минерало-
гия, строително изкуство, ар-
хитектура и стилознание, кон-
структивно чертане, счетовод-
ство, рисуване на букви, моде-
лиране, практично счетовод-
ство, дескриптивна геометрия 
– добре застъпен, перспектива, 
практика, стенография.

Учениците работят с извест-
ния камък айтоски андезит – 
търсен в каменоделието, мек, 
лесно обработваем, зелен на 
цвят. От него са изработва-
ни релефи, барелефи, украше-
ния към сгради, корнизи, ба-
люстради, облицовки, бордю-
ри, стълбища. Някои от най-до-
брите  курсисти са изпратени 

да учат скулптура в Чехия. През 
1930 година учениците образу-
ват „Младежка работническа 
организация“ – подпомогнати 
от Илия Станев. 

През 1931 година училището 
е закрито. Последният випуск 
завършва в Бургас. По-късно в 
Айтос се образува трудово-про-
изводителна кооперация, която 
не просъществувала дълго. Част 
от по-младите работници наме-
рили работа в София. Работили 
са по оформлението на извест-
ни сгради – Народната банка, 
Ректората, Съдебната палата и 
др. От ученици на каменодел-
ното училище е направен паме-
тникът на Христо Ботев в град-
ската градина и всички бареле-
фи на фасадите на обществе-
ни сгради. 

Постоянна изложба от твор-
би на ученици на Каменоделно-
то училище (1925-1931 г.) е екс-
понирана в Художествения са-
лон на къщата „Петър Станев“. 
Изложбата в Ритуалната зала 
ще бъде отворена за посетите-
ли до 30 октомври.

НП
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стр.414
Читалищна изложба представя  

историята на Каменоделното училище в Айтос

Пирненц

Заради епидемиологичната 
обстановка Пирне отлага 

юбилейния концерт  
„95 години читалище”

Община Айтос благодари на съорганизаторите  
и спомоществователите на ДИМИТРОВДЕН `2020:

„ТЕРМОЛУКС“ ЕООД - 
АЙТОС

ЛОВНО-РИБАРСКО 
ДРУЖЕСТВО 

„СОКОЛ” - АЙТОС

НОТАРИУС  
ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ

С благословението на Сли-
венския митрополит Иоани-
кий на 24 октомври, в навече-
рието на празника на Айтос, в 
града ще бъде посрещната го-
ляма светиня – икона с вгра-
дена частица от светите чудо-
творни мощи на свети велико-
мъченик и чудотворец Ефрем 
Нови, известен като светеца 
Светкавица заради бързите 
чудеса, които се случват на 
призоваващите го.

Иконата ще бъде посрещ-
ната в 9 часа в Айтос в храм 

„Свети Димитър” 
с камбанен звън 
и ще престои за 
поклонение през 
целия ден на пра-
вославния на-
род. В 18 часа 
ще бъде отслужен 
молебният канон 
към чудотвореца 
Ефрем пред ико-
ната с честните му 
мощи.

Специално за 
айтозлии, на съ-
щия ден ще бъде 
прожектиран без-
платно филмът, 
посветен на живо-
та и мъченическия 

подвиг на свети Ефрем Нови в 
19 часа в Народно читалище 
„Васил Левски 1869”.

Филмът разказва за живо-
та и дивните чудеса на един 
непознат светец у нас - свети 
великомъченик Ефрем Нови. 
В лентата участват десетки 
хора, докоснати от светията 
чрез чудо. Във филма ще ви-
дите уникални кадри и исто-
рии. За смисъла на живота, 
за докосването от божестве-
ното и промяната на живота 
към по-добро. Всичко това ще 
видите в новия филм на Ангел 
Бончев за свети Ефрем Нови. 
Филмът „Светецът Светкави-
ца” преобръща представите 
ни за чудеса и вяра!

Танцова формация  „Петлите” откри празничната седмица преди Димитровден със спектакъла  
„14 години ТФ “Петлите” на 19 октомври, на площад „Свобода”

Преди 

димитровден

Кметът Васил Еддрев с благодарност и цветя за организаторите

Голяма светиня идва в Айтос  
за ден - иконата с чудотворните 

мощи на свети Ефрем Нови



Националният борд по 
туризъм и „Абилитикс“ 
наградиха най-професи-
онално справящите се 
с новите неблагоприят-
ни реалности като Созо-
пол бе удостоен с приз 
за „Най-предпочитана 
морска дестинация през 
лято 2020“, а статуетката 
получи лично секретарят 
на общината Янко Кос-
тадинов. 

Номинациите са на-
правени чрез класация, 
извършена от изкуствен 
интелект, който е събрал 
мненията на 500 респон-

дента с интереси в сфе-
рата на туризма в он-
лайн среда.

„Признанието е плод 
на усилията на много 
хора. Направихме со-
лидна рекламна кампа-
ния. Тя привлече мно-
го българи, които зара-
ди ограниченията за пъ-
туване в Гърция и Тур-
ция, останаха да почи-
ват по Черноморието ни. 
В сложна година за ту-
ризма като тази считам, 
че успяхме да извлечем 
максимума. На много 
места отчитат сериоз-

ни загуби. Нашите по-
стъпления са на 80% от 
заложените в началото 
на годината. Системата 
„ЕСТИ“ работи в полза 
на големите хотели и не 
обхваща голяма част от 
местата за настаняване 
с малък брой легла. Това 
не позволява статисти-
ката да дава обективна 
информация за заетост-
та на 100% и да има по-
вече постъпления от ту-
ристически данък. 
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На гласуване бе 
подложена доклад-
на записка на кме-
та Тихомир Янакиев 
относно намерение-
то на Община Созо-
пол да изгради пло-
щадки за подземни 
контейнери. За цел-
та ще се ползват 
собствени финансо-
ви средства, натру-
пани като отчисле-
ния по чл. 64 от За-
кона за управление 
на отпадъците. 

Четете на стр. 2

Продължава на стр. 4

Четете на стр. 4

Избран е 
Управителният съвет 

на новата МИРГ 

Созопол с награда за „Най-предпочитана  
морска дестинация през лято '2020“

Общинските съветници подкрепиха 
изграждането на площадки с подземни  

контейнериДванадесетото редовно заседание на Общински съвет-Созопол започна  
в присъствието на всички общински съветници, открито и ръководено 
от председателя Георги Пинелов. По време на заседанието на 
15.10.2020 г. бяха разгледани и подкрепени всички 13 докладни записки.

Обща снимка на организаторите и наградените за 2020 година

Спортен празник в Зидарово като 
част от Националната кампания 

за борба с трафика на хора
Община Созопол и МКБППМН съвместно  

с ОУ „Христо Ботев“ - сeло Зидарово се включват  
в националната кампания по повод Европейския  

ден за борба с трафика на хора Четете на стр. 3

Четете на стр. 3

Ученици се срещнаха 
с кмета в Деня на 

българската община

Обновяват футболно игрище в новия град

„Ежедневният живот в Римската 
империя” разширява познанията 
на учениците за античния свят

Започва реконструкция и оборудва-
не на площадката на улица „Мусала“  
(УПИ I, кв. 70 по плана на град Созо-
пол), която е проектирана като спорт-
но игрище с предназначение за футбол 

на малко поле с размери 23,20/ 15,55 м, 
като около него се предвиждат ивици 
за обслужване и обхождане. 

Продължава на стр. 3

В Созопол и Черноморец бе представен съвместен образователен 
проект под надслов „Ежедневният живот в Римската империя”. 

Проектът, финансиран от Министерство на културата, е реализиран 
от Археологически музей - Сандански в партньорство с регионалните 

музеи в Хасково, Благоевград и „Музеен център” - Созопол. 

Продължава на стр. 2

Седмокласници се срещнаха с кмета Тихомир Янакиев в неговия кабинет

Участници в спортния празник със зам.-кмета на 
Община Созопол Тодор Дамянов и кмeтския на-

местник на село Габър Виолета Арабаджиева
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Само преди дни се про-
веде учредително събра-
ние, което положи осно-
вите на новата „Мест-
на инициативна рибар-
ска група-Созопол“, коя-
то ще бъде със седалище 
град Черноморец. 

Събранието откри кме-
тът Тихомир Янакиев, 
след което даде думата 
на зам.-кмета Румен Ки-
сьов по темите от днев-
ния ред, който бе гла-
суван с пълно мнозин-
ство.

Единодушно бе при-
ет и уставът, след което 
се пристъпи към избор 
на членовете на Упра-
вителния съвет. След 
предложения на Общо-
то събрание и гласува-
не, стана ясен петчлен-
ният състав:

-  Румен Кисьов - пуб-
личен сектор;

- Детелина Павлова 

(„Рибей Моделс“ ООД) и 
Иван Агафонов („Чифли-
кът“ ЕООД) - стопански 
сектор;

- Йосиф Спиридонов 
(Фондация „Св. Кирик и 
Юлита") и Георги Червен-
ков - неправителствени 
организации и физиче-
ски лица.

На финала почетният 
гражданин на Созопол 
Кирил Арнаутски отпра-
ви пожелания за успех 
на новата организация. 
Заседанието закри но-
воизбраният председа-
тел на Управителния съ-
вет на МИРГ Румен Ки-
сьов.

Доскоро Община Со-
зопол бе член в сдруже-
ние „Местна инициатив-
на рибарска група - Со-
зопол - Приморско - Ца-
рево", което обаче не 
успя да входира своята 
стратегия навреме в пре-

дходния програмен пери-
од и трите общини изгу-
биха правото да получат 
средства за последващи 
проекти.

На единадесетото ре-
довно заседание общин-
ските съветници взеха 
решение, с което се пре-
кратява членството на 
Община Созопол в това 
сдружение и се създа-
ва нова „Местна иници-
ативна рибарска група 
- Созопол". Това реше-
ние дава зелена светли-
на Общината самостоя-
телно да участва в раз-
пределението на сред-
ства по оперативната 
Програма за развитие 
на селските райони 2014-
2020 година, които са ос-
танали неусвоени в края 
на програмния период. 
Срокът за кандидатства-
не на новата МИРГ е до 
края на годината.

Общинските съветници подкрепиха  
изграждането на площадки с подземни контейнери

Общинските съветни-
ци подкрепиха решение-
то да бъдат доставени и 
монтирани 3 броя подзем-
ни контейнери с механи-
зъм за отваряне с педал 
и съд (чувал) с обем 3м3 и  
1 брой стационарен кон-
тейнер за отпадъци-под-
земна система с механи-
зъм за крачно управление 
и съд за приемане на от-
падъци 1,5м3.

По време на заседани-
ето се взе решение пове-
че жители на община Со-
зопол да бъдат подпома-
гани по линия на Дома-
шен социален патронаж. 
Това предстои след като 
бе подкрепена докладна 
на кмета за промяна в 
Наредба за дейността на 
домашен социален пат-
ронаж по предоставяне 
на услуги в община Со-
зопол. Поправката пред-
вижда услугите на Дома-
шен социален патронаж 
да ползват и деца-сира-
ци, лица, които не са в 
състояние да организи-
рат и задоволят своите 
жизнени потребности и 
лица, нямащи близки, ко-
ито да се грижат за тях. 
Изменението на наредба-
та не е свързано с изра-
зходване на допълнител-
ни финансови средства 
от бюджета на Община-

та, както и с ангажиране 
на допълнителни човеш-
ки ресурси.

В дневния ред на засе-
данието бяха включени 
за разглеждане и реше-
ние докладни, касаещи 
кандидатстването на Об-
щина Созопол по някол-
ко проекта, един от ко-
ито по Програма „Опаз-
ване на околната среда 
и климатични промени“. 

Финансирането на про-
екта с цел повишаване 
способността на местни-
те общности да намаля-
ват емисиите на парни-
кови газове и да се адап-
тират към променящия се 
климат е изцяло за смет-
ка на Програмата. Тъй 
като основните замърси-
тели на въздуха в общи-
ната са уредите за бито-
во отопление, използва-

щи горива като въглища 
и дърва, се предвижда в 
40 домакинства да се из-
върши подмяна на печ-
ки и котли, работещи с 
твърдо гориво, с друг вид 
екосъобразни отоплител-
ни устройства. Домакин-
ствата ще бъдат избрани 
на база определени от 
Община Созопол крите-
рии. Мярката е демонс-
трационна и цели да по-
каже ефекта от подмяна-
та на замърсяващи окол-
ната среда уреди.

По другия проект Общи-
на Созопол ще кандидат-
ства по процедура чрез 
подбор № BG06RDNP001-
8.005 по подмярка 8.1 „За-

лесяване и поддръжка“ 
от мярка 8 „Инвестиции в 
развитие на горските ра-
йони и подобряване жиз-
неспособността на гори-
те“ от Програмата за раз-
витие на селските райо-
ни 2014-2020 година, ко-
ято предвижда 100% фи-
нансиране. Целта е уве-
личаване на лесистост-
та в равнинните райони, 
ограничаване  на ерозия-
та и запазване на качест-
вото на земите, подобря-
ване на водния баланс и 
адаптиране към промени-
те в климата. 103 дка гор-
ска територия ще бъде за-
лесена с местните дър-
весни видове дъб, цер, 

явор, липа и шестил, кои-
то са високоустойчиви на 
горски пожари. Проектът 
е част и от Технологичния 
план за бъдещо противо-
ерозионно и ландшафт-
но залесяване, израбо-
тен от екипа на ОГП-Со-
зопол - инж. Мишо Жеков,  
инж. Мирослав Киров, 
техник-лесовъд П. Стоя-
нова и Камелия Гамар-
тиева.

По време на заседани-
ето бе взето решение за 
Прекратяване действие-
то на Разрешително ПОС 
№1/25.08.2017 год.  за во-
довземане  от повърхнос-
тен воден обект – язовир 
„До гробищата“, предста-
вляващ № 000121 по КВС 
/ПИ 61114.25.121 по КК/ в 
землището на село Рав-
на гора, община Созопол, 
публична общинска соб-
ственост.

Одобрена бе докладна 
относно актуализирана-
та средносрочна бюджет-
на прогноза за местните 
дейности за периода 2021-
2023 година на Община 
Созопол – II етап, както и 
за Компенсирани проме-
ни на разходната част на 
бюджета на Община Со-
зопол за 2020 година.

Общинските съветници 
подкрепиха и докладни за 
издаване на Разрешение 
по реда на чл.124а, ал.1 
от ЗУТ за изработване 
на подробен устройствен 
план и план за улична ре-
гулация на улица в позем-
лени имоти в местността 
Мокро скала и местност-
та Аклади в землището 
на град Черноморец и по-
землен имот в землището 

Дипломирани младежи с висше об-
разование могат да кандидатстват за 
работни позиции през 2021 година в 
централни ведомства и техните тери-
ториални поделения в страната.

Чрез Програмата се предоставя 
възможност на безработни младежи, 
завършили висшето си образование, 
в рамките на 12 месеца да натрупат 
първия си трудов стаж, както и про-
фесионален опит, умения и практика 
по придобитото образование, с което 
да поставят началото на своето ка-
риерно развитие.

За да участват в програма „Старт 
на кариерата”, кандидатите тряб-
ва да са на възраст до 29 години, не-
навършени до 30 октомври 2020 годи-
на включително, и да имат висше об-
разование, съответстващо на посо-
ченото от работодателя за заемане 
на конкретното работно място. Из-
исква се също младежите да са ре-
гистрирани в Бюрото по труда като 
безработни или заети търсещи ра-
бота лица и да нямат трудов стаж по 
придобитата специалност от висше-
то образование.

Обявените работни места в държав-
ните институции са на територията на 
цялата страна, като за Созопол има 2 
обявени позиции за младши експерт 
в Дирекция „Бюро по труда“.

Желаещите младежи могат да по-
дават своите документи за канди-
датстване за работни места в цяла-
та страна до 30 октомври 2020 годи-
на включително, в Бюрото по труда, 
в което са регистрирани като заети 
или безработни, търсещи работа, или 
по електронен път чрез публикувания 
на сайта на Агенцията по заетостта 
формуляр.

Желателно е младите хора преди 
кандидатстване да се запознаят с 
пълния списък на обявените работ-

ни места по процедурата, реда, ус-
ловията и необходимите докумен-
ти за кандидатстване, които са пуб-
ликувани на официалната интернет 
страница на Агенцията по заетостта 
в рубрика „Програма „Старт на кари-
ерата” на интернет страницата: www.
az.government.bg .

Същите документи могат да бъдат 
намерени и на информационните таб-
ла във всички Бюра по труда в стра-
ната, където кандидатите ще получат 
и необходимите консултации и съдей-
ствие за кандидатстване, участие в 
интервю, подкрепа за териториална 
и/или професионална мобилност и 
други допълнителни услуги.

За допълнителна информация може 
да се обръщате към ДБТ-Созопол, 
улица „Аполония“ № 35 и на тел.: 
0550 2 21 59 

ÑЪОБЩЕНИЕ

Дирекция „Социално подпомагане” - Созопол уведомява гражданите, че 
крайният срок на приема на заявления-декларации за отпускане на целева 
помощ за отопление по реда на Наредба №РД 07-5 от 16.05.2008г. за отопли-
телен сезон 2020/2021 г. е 31.10.2020 г. включително.

Заявленията-декларации се приемат в сградата на Дирекция „Социално 
подпомагане” - Созопол на площад „Черно море” № 1 и Кметствата по насе-
лените места в Община Созопол по предварително утвърден график.

За повече информация е необходимо да се обърнете към социалния работ-
ник по район или на телефон 0550/ 2-24-19.

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Включете се в програмата 
„Старт на кариерата” към 

Агенцията по заетостта Избран е Управителният 
съвет на новата МИРГ 
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Ученици се срещнаха с кмета 
в Деня на българската община

Датата 12 октомври 
е определена за Ден 
на българската община 
през 1998 година с реше-
ние на делегатите на Об-
щото събрание на Наци-
оналното сдружение на 
общините.

По този повод се про-
веде ден на отворените 

врати в сградата на Об-
щина Созопол. Ученици-
те от VII и XI клас на СУ 
„Св. св. Кирил и Методий“ 
- Созопол заедно с тех-
ните преподаватели бяха 
посрещнати от секрета-
ря Янко Костадинов, кой-
то им разказа как работи 
институцията.

След това децата бяха 
поканени в кабинета на 
кмета, където той ги оч-
акваше, за да им опише 
неговите основни задъл-
жения и да им покаже 
стаята, в която се взи-
мат най-важните реше-
ния, касаещи жителите 
на цялата община. Все-

ки желаещ имаше въз-
можността да седне на 
кметския стол и да си на-
прави снимка за спомен. 
Учениците посетиха още 
кабинетите на секретаря, 
отдел „Проекти“, фронт 
офиса, Финансовата и 
Културната дирекции, 
където получиха отгово-
ри на своите въпроси от-
носно работата на всеки 
служител.

На 12 октомври през 
1882 година в Държавен 
вестник е публикуван 
първият Закон за общи-
ните и градското упра-
вление, който регламен-
тира устройството и дей-
ността на местните орга-
ни на държавната власт 
в Княжество България. 
През 1998 година, водени 
от желанието да се съз-
даде нова традиция в ис-
торията на българските 
общини, която да свърз-
ва миналото, настоящето 
и бъдещето на местното 
самоуправление в Бъл-
гария, делегатите на Об-
щото събрание на Наци-
оналното сдружение на 
общините решават от-
белязването на Деня на 
българската община да 
бъде на 12 октомври.

Секретарят Янко Костадинов посреща учениците от СУ „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“ пред сградата на Община Созопол 

Игрището ще бъде за-
творено с метална оград-
на система с височина 5 
метра, като на част от 
стълбовете ще бъдат 
монтирани осветител-
ни тела. 

Съществуващата ас-
фалтова настилка ще се 
грундира и върху нея ще 
бъде положен нов гладък 
асфалт с наклон за до-
бро отводняване, за ко-
ето ще бъдат монтирани 
линейни отводнители по 
страничните линии на иг-

рището.
Теренът ще бъде по-

крит с разливна каучу-
кова настилка, която е с 
висока устойчивост на 
абразия, UV-лъчи, вода, 
високи и ниски темпера-
тури. Игрището ще бъде 
оборудвано с врати за 
минифутбол с мрежа с 
размери 300/200/100 см.

Проектът е финанси-
ран от Европейски зе-
меделски фонд за разви-
тие на селските райони, 
а дейностите по негово-
то реализиране ще при-
ключат до края на месец 
ноември.

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Обновяват футболно 
игрище в новия град

„Ежедневният живот в Римската империя” разширява 
познанията на учениците за античния свят

В Созопол и Черноморец 
бе представен съвместен 
образователен проект под 
надслов „Ежедневният жи-
вот в Римската империя”. 
Проектът, финансиран от 
Министерство на култура-
та, е реализиран от Архео-
логически музей - Сандан-
ски в партньорство с реги-
оналните музеи в Хасково, 
Благоевград и „Музеен цен-
тър” - Созопол. 

Той е насочен към млади-
те хора с цел разширяване 
на техните познания за ан-
тичния свят извън рамките 
на преподавания материал 
в часовете по история. Лек-
торията, визуализирана с 
атрактивна мултимедийна 
презентация, бе представе-
на в двора на „Етнографски 
музей” - Созопол пред уче-
ниците от училище „Св. св. 
Кирил и Методий” -  град Со-
зопол и в експозиция „Све-
ти Никола” - град Черномо-
рец, с участието на ученици 
от V клас на местното учи-
лище „Христо Ботев”. Обу-
чаемите имаха възможност 
да получат нови познания 
за развитието на Римската 
империя - първото глобално 
общество с единно законо-
дателство, валута, официа-
лен език и общ пазар, оси-
гуряващ свободно движе-
ние на стоки и хора. Чрез 
важни исторически факти и 
примери бе проследена ди-
намиката в историческото 
развитие на Древния Рим 
от републиката (III – I век) 
до императорската епоха 
(I – IV век), когато към им-
перията са присъединени и 
днешните български земи. 
В това отношение интерес-
ни аналогии бяха посочени 
по отношение на развити-
ето на съвременното гло-
бализирано общество. Ва-
жен акцент на беседата бе 

свързан с ежедневието на 
обикновените хора и роля-
та на жената в това патри-
архално общество. Светът 
на жената - израз на нейна-
та роля на майка, съпруга и 
пазител на семейното огни-
ще е проследен от епохата 
на древна Елада до късната 
Римска империя. Във връз-
ка с тези обществени функ-
ции, чрез известни произ-
ведения на античното из-
куство бяха илюстрирани 
и инициациите, свързани с 
женската битност, като из-
точник на нов живот, лю-
бов и стремеж към красо-
та. В това отношение бяха 
представени интересни 
аналогии между античните 
одежди и аксесоари и съ-
временните модни тенден-
ции. Важен акцент бе про-
следяването на еволюция-
та на индивидуалните пра-
ва и еманципацията на же-
ната от времето на древног-
ръцките държави Атина и 
Спарта до Римската епоха 

(II – III век) и нарастването 
на нейната роля в общест-
вения живот. 

След мултимедийното те-
оретично представяне на 
античната история следва-
ха практически занимания, 
включващи дизайн, създа-
ване на бижута и сечене на 
монети. Заготовките за би-
жута са изработени с 3D-
принтер по аналози на на-
ходки от българските земи. 
След като се запознаха с 
технологията на монетосе-
ченето в Античността и сим-
воликата на реквизитите, 
които всяка монета носи, 
всеки от участниците изра-
боти античен накит (гривна 
или огърлица) и собствено-
ръчно по автентична техно-
логия отсече монета. Деца-
та получиха като сувенир 
своите произведения, с ко-
ето организаторите се на-
дяват да провокират инте-
рес към историята и бога-
тото културно наследство 
на България.

Учениците от ОУ „Христо Ботев” в експозиция „Свети Никола” - град Черноморец

Учениците от СУ „Св. св. Кирил и Методий” в Етнографски музей - град Со-
зопол

Избран е Управителният 
съвет на новата МИРГ 
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Община Созопол и  
МКБППМН съвместно с  
ОУ „Христо Ботев“ - сeло 
Зидарово се включват в 
националната кампания по 
повод Европейския ден за 
борба с трафика на хора.

В двора на училището бе 
организиран спортен праз-
ник, който бе открит от се-
кретаря на МКБППМН Яна 
Сотирова с тематична бесе-
да, след което директорът 
Станимир Миланов покани 
учениците от всички класо-
ве да се включат в състеза-
нията по баскетбол, стрийт-
бол, футбол, щафетни игри. 

Събитието уважиха зам.-
кметът Тодор Дамянов, 
кметският наместник на 
село Габър Виолета Ара-
баджиева и Христо Барду-
ков от Дирекция „Култура“, 
които поздравиха ученици-
те и педагогическия със-
тав, а за финал ги поощри-
ха за желанието, с което се 
впуснаха в игрите, с топки 
за различни видове спорт, 
волейболна мрежа и много 
лакомства.

По-рано учениците полу-
чиха информационни ма-
териали и видеа, чрез кои-
то да се запознаят с кана-
лите за въвличане в трафи-
ка на хора. Идеята е да се 

предприемат действия пре-
ди наличието на непосред-
ствена заплаха и да се кон-
центрират върху това как-
ви действия могат да бъдат 
направени, за да не се сти-
га до увеличаване броя на 
жертвите.

Кампанията на Нацио-
налната комисия за борба 
с трафика на хора тази го-
дина се провежда под на-
слов „Трафикът на хора с 
цел сексуална експлоата-
ция съществува“. 

Въвличането в този вид 
експлоатация е една от най-
разпространените форми 
на трафик, съгласно офи-
циалните данни на Проку-
ратурата на България и Ев-
ропейската комисия. Над 
85% от идентифицирани-
те жертви в България са 
жени, които биват подлъ-
гани и експлоатирани сек-
суално, включително зад 
граница. 

Често тези хора, водени 
от мечтите си за по-добър 

живот за тях и семейства-
та им,  избират да риску-
ват, за да създадат кари-
ера в развлекателния биз-
нес или в сферата на услу-
гите, без да очакват, че в 
действителност друг ще пе-
чели от продажбата на тя-
лото им. 

И тогава се сблъскват с 
насилието, терора, срама 
и страха. 

Пътят назад е труден, но 
жертвата винаги има шанс 
да се измъкне, да събере 

сили и да изгради живо-
та си отново. Още по-до-
бре е, когато хората се ин-
формират, помислят добре 
и се запитат какви рискове 
носи тази идеално описана 
реалност.

Зàäàé ñè въïðîñèтå: 
- Получаваш ли примам-

ливи обещания за работа с 
много високо заплащане?

- Предлагат ли ти непозна-
ти пътуване в чужбина?

- Предлагат ли ти скъпи 
подаръци и съвместно съ-
жителство?

- Държат ли те в неизвест-
ност или изолация?

- Казват ли ти как да се 
държиш? 

- Страхуваш ли се?
- Тормозят ли те? 
- Искат ли от теб лични 

снимки, предизвикателно 
видео, информация за се-

мейството ти, лични дан-
ни?

аêî îтãîвîðèш ñ „Да“ 
íà åäèí èëè ïîвå÷å îт 
тåçè въïðîñè, тè ñè в 
ðèñê!

Планираш пътуване с цел 
работа зад граница? Бъди 
изключително внимателен/
на и предпазлив/а. Не всич-
ки са добронамерени към 
теб. Биха излъгали, за да 
спечелят, като продават тя-
лото ти. 

Тези хора са престъпни-
ци. Ползвателите на сексу-
ални услуги от жертви на 
трафик също носят наказа-
телна отговорност. 

Ако си в беда, незабав-
но се свържи с българско-
то представителство в стра-
ната, в която се намираш. 
Потърси помощ от полици-
ята – дори и да си с отне-
ти документи, от неправи-
телствена организация, ра-
ботеща с хора в нужда, от 
близките си или на някой 
от телефонните номера от 
този списък: 

ВаЖНИ КОНТаКТИ:
- Единен европейски но-

мер за спешни случаи 112 
(напълно безплатен, наби-
ра се без код)

- Национална комисия за 
борба с трафика на хора – 

тел. + 359 2 807 80 50 (ра-
ботно време: от понеделник 
до петък, от 9:00 до 17:30 
ч.), e-mail: office@antitraffic.
government.bg

- Местна комисия за бор-
ба с трафика на хора в град 
Бургас - тел.: +359 885 
532 692, e-mail: burgas@
antitraffic.government.bg;

- Национална телефон-
на линия срещу трафика на 
хора, фондация „Кампания 
А21“ – 0800 20 100

Системата „ЕСТИ“ ра-
боти в полза на големи-
те хотели и не обхваща 
голяма част от местата 
за настаняване с малък 
брой легла. Това не поз-
волява статистиката да 
дава обективна инфор-
мация за заетостта на 
100% и да има повече 
постъпления от туристи-
чески данък. Използва-
хме годината, за да на-
правим добри видеа и 
от януари да започнем 
добра рекламна кам-
пания, за да насочим 
вниманието на туристи-
те към дестинация като 
Созопол, която тради-
ционно предлага добър 

продукт. Като Община 
ще продължим да под-
крепяме представите-
лите на бизнеса, а те от 
своя страна е необходи-
мо да продължат да об-
служват добре туристи-
те, за да се завръщат от-
ново при нас“, коменти-
ра кметът Тихомир Яна-
киев по повод престиж-
ната награда.

Награждаването се 
проведе по време на 
професионалната дис-
кусия „Туризмът в усло-
вията на COVID-19: „ан-
тикоронни номера“ по 
света и у нас“, органи-
зирана от Национал-
ния борд по туризъм, 
съвместно с „Егоист“ 
и „Абилитикс“ и под-
крепата на Philip Morris 

Bulgaria. 
На срещата присъст-

ваха заместник-минис-
търът на туризма  Ире-
на Георгиева, председа-
телят на Комисията за 
защита на потребите-
лите Димитър Маргари-
тов, изпълнителният ди-
ректор на Hyatt Regency 
Sofia Лоран Шодер, как-
то и над 100 представи-
тели на туристическия 
бранш.

Дискусията се прове-
де в условията на „нова-
та реалност“, създадена 
от пандемията, която за-
сегна всички сфери на 
обществения живот, но 
без никакво съмнение е 
с най-силно отражение 
върху туризма.
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Вåñтíèê „Ñîçîïîë” èçëèçà ïðåç ñåäìèцà в ïåтъê.
Рåäàêтîð: Мàðèя Нàéäåíîвà, 

тåë.: 0550 2 57 04, e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Созопол с награда за „Най-предпочитана 
морска дестинация през лято 2020“

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Спортен празник в Зидарово като част от 
Националната кампания за борба с трафика на хора

Поради ежедневно увеличаващия се брой заболели се налага първият Фес-
тивал „Странджа“. Храна и Музика“, планиран за 24 и 25.10.2020 г. в село Ин-
дже войвода, да бъде ОТЛОЖЕН!

Организаторите и домакините на фестивала предприеха това действие, за да 
не излагат на риск здравето на посетителите, въпреки предвидените мерки. 

Те са решени да организират фестивала на по-късен етап, във време, в кое-
то всички да се насладят подобаващо на тържествата.

Нàу÷è ïîвå÷å çà ïðîáëåìèтå, ñвъðçàíè ñ явëåíèåтî „тðàфèê íà хîðà“  
íà èíтåðíåт ñтðàíèцèтå íà Нàцèîíàëíàтà êîìèñèя: 

www.antitraffic.government.bg è www.antitraffic.bg



Интервю  
на Ина ПЕТРОВА 

- С каква цел се из-
вършва опръстеняване-
то на птиците и какво ус-
пяхте да установите до 
момента за видовете в 
района на Поморийско-
то езеро? 

- Проектът, по който из-
вършваме опръстеняване-
то продължава. Целта е да 
установим видове - редки 
или индикативни за състо-
янието на местообитани-
ята, които ще подобрява-
ме и възстановяваме. Още 
сме в началото, но стар-
тирахме именно по вре-
ме на миграцията, защо-
то има повече движение 
на птици около езерото, 
които се придвижват от 
север на юг.

- Засякохте ли по-ин-
тересни видове птици?

- Има редки, защитени 
видове, а част от по-инте-
ресните попадения са  тор-
богнезден синигер, муста-
като шаварче, голямо бе-
логушо коприварче, голя-
мо черноглаво копривар-
че и др. Това, което мога 
да отбележа е разнообра-
зието от видове, което ус-
тановяваме. То  показ-
ва за колко много от тях 
езерото е важна спирка 
по време на миграцията. 
Обикновено, когато посе-
щаваме езерото сме свик-
нали да отбелязваме водо-
любивите видове и малки-
те пойни птички, които се 
крият, остават встрани. 
Но се оказва, че за огро-
мна част от тях езерото е 

също важна спирка - те 
спират там, хранят се, по-
чиват си и без тази спир-
ка не биха издържали  дъл-
гия път на миграция. Много 
от тези пойни птички пре-
косяват на югоизток бук-
вално цялото море. Спи-
рат нерядко на плавател-
ни съдове, кацат на лодка, 
яхта или кораб и не сме-
ят да мръднат, толкова са 
изморени.

- Какво разстояние из-
минават и кои са най-да-
лечните локации, от ко-
ито потеглят? 

- Тръгват от Скандина-
вия, най-северните части 
на Европа. Наскоро коле-
гите установиха видове, 
които идват от източните 
части на Сибир. Това е ог-
ромно разстояние за една 
птичка, която тежи около 
10 грама. Много е впечат-
ляващо.

- Докога продължа-
ва есенната миграция 
на птиците и необичай-
но ли е това, че повече 
птици остават да зиму-
ват тук?  

- Миграцията на пойни-
те птички едва ли ще про-
дължи повече от октом-
ври. Те са насекомоядни 
и като паднат температу-
рите под 10 градуса няма 
как да има насекоми и съ-
ответно те няма с какво да 
се хранят и би трябвало да 
са отлетели.

Много водолюбиви пти-
ци преминават по този път, 
така наречените дъждо-
свирцови. Засилено е при-
съствието на видове, кои-
то зимуват тук, те няма да 
продължат на юг. Може 
влошаване на времето на 
север да ги е притиснало 
към нашата страна. На-
пример морска потапни-
ца, този вид го установява-
ме през студените зимни 
месеци, което е  интерес-
но явление, макар и да са 
единични екземпляри. 

Много хищници минават 
по този път, фламинго има. 
В момента фламингите ги 
няма, но те са или в Ата-
насовско, или Поморий-
ско езеро. Те остават тук, 
за тях не е проблем. Ако 
много се влошат услови-
ята те могат да размахат 
криле и да отлетят до Тур-
ция или Гърция.

Щъркелите отлетяха, 
но се увеличава броят на 
щъркелите, които остават 
тук. По данни от социални-
те мрежи всяка зима съби-
раме сигнали на хора, кои-
то намират щъркели през 
зимата. Това са птици, 
които остават тук, които 
не са непременно болни. 
Те не са глупави, пестят 

енергия и ако няма защо, 
няма да преминат дълги 
разстояния. 

- Това е едно от по-
следствията на клима-
тичните промени. Кои 
са другите, с негативен 
знак за птиците?

- Климатичните проме-
ни предизвикват проме-
ни в режима на валежи-
те. Специално за влаж-
ните зони, които са много 
важни за местообитания-
та на мигриращите птици, 
настъпват много промени, 
като няма вода, намалява 
и хранителната база, а от 
там  намалява и видовото 
разнообразие.

- Това засушаване се 
усети много осезаемо 
тази година в България, 
и не само.

- То бе характерно за 
Югоизточна Европа. Прог-
нозите са да става още по-
зле, в зависимост от това 
каква ще е зимата ще си 
проличи. Снежната по-
кривка е много важна за 
възстановяване нивата на 

реките и езерата. 
- Има ли в тази връз-

ка вече изчезващи и за-
страшени видове пти-
ци? 

- В Поморийското езе-
ро не се наблюдава та-
кова нещо, благодарение 
на грижите за местооби-
танията от страна на ор-
ганизацията, добровол-
ци, местната общност. Но 
това изисква много рабо-
та. Хидрологичният режим 
на езерото е нарушен, вли-
за много сладка вода, ко-
ято променя тотално мес-
тообитанията. В момен-
та усилията ни са насоче-
ни да редуцираме навли-
зането на сладка вода в 

езерото и да се запазят 
характеристиките на со-
лената лагуна. 

- Как се отразява това 
конкретно на птиците? 

- Много от видовете 
предпочитат плитките со-
лени лагуни. Те идват от 
най-крайните северни ра-
йони, спират тук да се хра-
нят и когато навлезе слад-
ка вода,  първо, нивото се 
покачва и второ, сладката 
вода променя състава на 
безгръбначните, с които 
се хранят. 

- Провеждате ли раз-
говори в тази посока и 
откъде идва проблемът  
със сладката вода? 

- Ние сме партньори с 

поморийските солници. 
Проблемът идва от за-
дръстени непочистени ка-
нали. Изградени са през 
миналия век за целите на 
солодобива. Много от тях 
са нефункциониращи, те 
са направени от човека 
и трябва да се поддържат 
от човека.

Възстановяването на 
тези канали ще подобри 
хидрологичния режим на 
езерото. Има напредък 
в разговорите. Така ще 
се подобри солодобивът,  
освен биоразнообразие-
то в Поморийското езеро 
много важен компонент е 
лечебната кал. Тя се фор-
мира в условия без кис-

лород, не трябва да вли-
за прясна вода и не тряб-
ва да пада солеността под 
определени граници. 

- Привличат ли птици-
те в нашия регион орни-
толози и фотолюбите-
ли от страната или чуж-
бина? 

- От 10 години може 
би не бяхме забелязва-
ли един много рядък вид 
посетител, той е мигрант 
- тънкоклюн листолог. В 
средата на септември две 
птици от този вид бяха ка-
цнали точно пред посети-
телския център и предиз-
викаха огромно струпва-
не на природолюбители и 
фотографи. 

Чф
23-26 ОКТОмВРИ 2020 15Галина Мешкова е дългогодишен сътрудник на 

СНЦ „Зелени Балкани“, завършила ПУ "Паисий Хи-
лендарски", магистър еколог, експерт по морски 
бозайници и морски птици. Участва в дейности-
те по опръстеняване на птици в района на Помо-
рийското езеро. Това е изследователски метод, 
основаващ се на индивидуалното  им маркиране 
с пръстени, обозначени с код. Повторното реги-
стриране на опръстенени индивиди разкрива мно-
го за биологията, екологията, поведението, прид-
вижванията, гнездовата продуктивност и попула-
ционната демография на видовете птици. Какво 
са установили експертите досега, как се отразя-
ват климатичните промени на птиците,  увелича-
ва ли се броят на редките и застрашени от изчез-
ване видове – по  тези и други въпроси разгова-
ряме с Галина Мешкова. 

Събеседник

Климатичните промени намаляват 
видовото разнообразие на птици 

Галина Мешкова, 
еколог:

• Все повече екземпляри остават да зимуват тук заради 
топлата зима
• „Стремим се да редуцираме навлизането на сладка вода 
в Поморийското езеро“, казва екологът Галина Мешкова
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Георги РУСИНОВ

Първите Годишни награди 
„Лекар на Бургас“ се проведо-
ха в Деня на свети Иван Рил-
ски, когато лекарското съсло-
вие отбелязва професионалния 
си празник. В аулата на Меди-
цинския факултет бяха отличе-
ни лекари и екипи от града в пет 
категории. Церемонията започ-
на с почитане паметта на почи-
налия от коронавирус шеф на  
АГ отделението в МБАЛ „Дева 
Мария“ д-р Георги Хубчев. 

В първата категория „Млад 
лекар на Бургас 2020“ бяха 
номинирани д-р Константин 
Давчев - УМБАЛ - Бургас, д-р 
Христо Стефанов - УМБАЛ - Бур-
гас, д-р Павел Минев - УМБАЛ - 
Бургас, д-р Павел Добрев - КОЦ 
Бургас и д-р Светослав Кири-
лов Тодоров - УМБАЛ - Бургас. 
Последният взе приза.

Следващата категория бе за 
„Лекар по дентална медицина“. 
Тук номинации получиха д-р Ге-
орги Шуплев, д-р Георги Йовчев 
Стойнов и д-р Богдан Дими-
тров. Призът отиде при д-р Ге-
орги Шуплев.

В борбата с COVID-19 някол-
ко екипа от града бяха номини-
рани за изключителния си при-
нос. Тук журито реши, че няма 
повече и по-малко заслужили и 
затова всички номинирани спе-
челиха. А те бяха: Инфекциоз-
но отделение - УМБАЛ - Бургас 
- д-р Иван Йотов и екип, Спеш-
но отделение - УМБАЛ - Бургас -  
д-р Здравка Инджова и екип, 
Отделение по анестезиология и 
интензивно лечение – УМБАЛ - 
Бургас - д-р Григоров и екип, 
СБАЛПФЗ- Бургас - управител 
д-р Евелина Трошанова и екип, 
„Дентален център I – Бургас” 
ЕООД - д-р Янакиева и екип, 
Регионална здравна инспекция 
- Бургас, връчва се на д-р Ве-
личка Григорова, Медицинска 
лаборатория „ЛИНА“ - д-р Ва-
сил Костадинов и екип.

В Категория „Дългогодишна 
дейност за развитие на науч-
но-практическата медицина в 
град Бургас“ номинирани бяха 
двама – д-р Жени Стоичкова и 
д-р Павел Хрусанов. И тук жу-
рито реши, че победители са 
двамата.

Голямата награда отиде при 
д-р Владимир Корновски от 
МБАЛ „Сърце и Мозък“. Ос-
таналите номинирани бяха  
д-р Здравка Инджова -  
УМБАЛ - Бургас, д-р Иван Йо-
тов - УМБАЛ - Бургас, д-р Лю-
дмила Желязкова - УМБАЛ - 
Бургас, д-р Силва Шивачева -  
УМБАЛ - Бургас, д-р Елена Ге-
оргиева Божинова - Кънчева – 
УМБАЛ - Бургас, д-р Мария Ди-
митрова - МБАЛ „Лайф хоспи-
тал“ – Бургас. 

В залата присъстваха само 
Корновски и Инджова. Остана-
лите, кметът на Община Бургас 
Димитър Николов извини, че са 
на работа. Именно градоначал-
никът награди всеки един от от-
личените бургаски лекари. 

„Честит празник, скъпи бъл-
гарски лекари! С голяма бла-
годарност днес, в Деня на све-
ти Йоан Рилски и професиона-
лен празник на българския ле-
кар, отличихме бургаски меди-
ци за техния професионализъм 
и грижа към болните и уязви-
мите. Защото в тази професия 
трябва да имаш голямо сърце! 
Те бяха номинирани от своите 
колеги от съсловните лекарски 
организации и заслужиха наша-
та признателност за всичко, ко-
ето правят ежедневно за нас“, 
заяви Николов.

Бургас отличи достойните си лекари 

- Д-р Трошанова, как се чувствате след 
като Вие и екипът Ви в Белодробна болни-
ца бяхте един от медицинските екипи, които 
бяха отличени за борбата с COVID-19?

- Това е голямо признание за нашата бол-
ница – да ни обявят за един от екипите на го-
дината. Зад думата екип стоят 62-ма души, ко-
ито са истински мъже и жени, които устояват 
на цялата тежест на съвременния живот – на 
положителните и отрицателните емоции. За съ-
жаление напоследък повече са отрицателните. 
Чувствам се много горда, че съм успяла да на-
правя такъв екип, който продължава да работи 
и да раздават душите си за болните. Ние като 
лечебно заведение сме свикнали да работим 
малко по-социално, отколкото другите, къде-
то пациентът е клинична пътека. На 90 години 
е болницата ни и обгрижва пациенти с тубер-
кулоза, които никой друг не иска. Отношение-
то и подходът към туберкулозно болните мога 
смело да твърдя, че успешно ги прехвърлихме 
и към COVID-болните. Имаме и други пациен-
ти с много тежки белодробни болести. Ние сме 
единственото лечебно заведение, което даде 
50% от леглата си. А сме еднопрофилна болни-
ца. А има многопрофилни болници с всякакви 
специалисти. COVID-19 е полиорганно заболя-
ване. То удря най-напред белия дроб, но след-
ват сърце, мозък, бъбрек и т.н. Затова сега ни 
е малко по-трудно, защото имаме отказ от вся-
какви специалисти да идват тук на място. Спра-
вяме се по телефона. 

- Как успявате Вие и екипът Ви да нами-
рате сили да продължавате да работите в 
тази усложнена обстановка?

- Нали знаете, че хората, които стават док-

тори и които работят в болниците, са направе-
ни от друго тесто. Не са доктори-администра-
тори. Моите хора са с друга душевност. Ние 
не стоим на тезгяха и да продаваме здраве 
6-8 часа на ден. Работим 24 часа с хора. На-
шите лекари са с други сърца. Малко по-раз-
лични са. Като че ли имат по още две камери 
само за пациентите. 

- Какво си пожелавате на Вас и хората в 
болницата?

- Да бъдем здрави! Затова сме всички обле-
чени с маски, калцуни, предпазни екипи. Къ-
пят се всички на работа, преди да се приберат 
по домовете си, за да не закарат инфекцията 
вкъщи. Взели сме всички мерки да не допус-
нем заразяване в семействата ни. 

- Д-р Стоичко-
ва, Вие заедно с  
д-р Хрусанов бя-
хте отличени на го-
дишните награди в 
категория за раз-
витието на научна-
та дейност в Бур-
гас. Как приемате 
отличието?

- Бях номинирана 
и получих призна-
ние за дългогодишна 
научно-практическа 
дейност. Това е за-
слуга на Педиатрич-
ното дружество на 
Бургас, което от 20 
години води науката 
в града и поддържа 
нивото на бургаски-
те педиатри на евро-
пейско ниво. Това съвсем спокойно мога да го кажа. Затова 
мисля, че може да бъде една сигурност у родителите на Бур-
гас, че ръцете и душите на педиатрите са добре подготвени и 
ще могат да се справят с проблемите на децата, с които хо-
дят в техните кабинети. Наградата наистина е екипна в случая 
и затова благодаря от името на всички педиатри.

- Вие като медик как намирате сили да продължавате 
да работите в тежката COVID-19 ситуация?

- По принцип професията на лекаря и на педиатъра е мисия. 
Тя е любов, тя е всеотдайност. Силите идват от това.

- Какво си пожелавате?
- Лично за себе си си пожелавам най-вече много здраве, 

дълъг творчески път и достойно посрещане на всички пробле-
ми, с които се надявам да мога да се справям.

За първи път бяха връчени 
Годишни награди 

Д-р Владимир Корновски:

Предлагаме  
кардиолечение на 
европейско ниво

Д-р Жени Стоичкова:

Работата на 
педиатъра е мисия

Д-р Павел Добрев: Д-р Евелина Трошанова: 

Пожелавам си кризата да премине 
по-бързо - без маски и с повече усмивки

Лекарят е човек от друго тесто -  
с голямо сърце за пациентите

СТРа НИ ца 16 23-26 ОКТОМВРИ 2020

ПрофесиЯ



Стра ни ца 17 23-26 ОКтОМВри 2020

ТемидA

Силвия ШатЪрОВа

Петко Савов Петков, извес-
тен като Стрелеца от Ляско-
вец, си търси жена от Бургас и 
София чрез „Черноморски 
фар“. Странната молба прис-
тигна с писмо до редакцията от 
затвора в Ловеч, където той 
излежава доживотна присъда. 

Писмото е трудно четливо, 
написано със син и червен хи-
микал. 

Написано е още в края на 
септември. Пощенското клей-
мо е от октомври, през насто-
ящия месец майка му Стефан-
ка има рожден ден, Петков на-
стоятелно моли тя да бъде поз-
дравена за личния й повод. 

„Уважаеми редактори, имам 
огромна молба към Вас, майка 
ми Стефанка през октомври 
става на 85 години. Нямам бра-
тя и сестри, които да я поздра-
вят, аз от затвора не мога да я 
поздравя и зарадвам с нищо. 
Тя е най-добрият човек с раз-
кошно сърце и душа, но е на-
пълно съсипана от прeстъпна-
та акция срещу нас, която пре-
живяхме през нощта на 14 
март 2014 година“, пише Пе-
тков. В няколко пасажа допъл-
ва, че тя е неговото съкрови-
ще, нарича я „боркиня и герои-
ня“.

Той обещава да се реванши-
ра на редакцията при първа 
възможност. Петков твърди, че 
е невинен и шест години стои в 
затвора, а е имал безупречен 
живот.

Във втората част на писмото 

следва и друга молба, че търси 
жена от Бургас и София за ко-
респонденция и приятелство. 
„Не пия, не пуша и нямам ни-
какви недостатъци. Аз съм 
единственият, който остана 
жив след неравна битка с 50 
барети“ , пише още Петков. Не-
говата версия е, че е осъден 
без вина. Той вярва, че делото 
му ще бъде възобновено, че ще 
бъде оправдан , а това е при-
чина да си търси спътница в 
живота. Странно звучат и ду-
мите му, че всяка жена с него 
ще бъде в безопасност, допъл-
ва, че „с него винаги е интерес-
но и забавно“.

В началото на юни тази го-

дина „Нова ТВ“ излъчи репор-
таж за къщата, където още сто-
ят следите от куршуми. Напом-
нят за 14 март 2014 година, ко-

гато след специализирана ак-
ция, барикадиралият се тогава 
силно въоръжен Петков за-
стреля Шарков. 

Оказва се, че за всичките 
тези година майка му Стефан-
ка не е разместила нито един 
предмет от злополучната ак-
ция насам. На стената до баня-
та виси дори надупчен от оръ-
жията халат. Личат и следите 
от кръв.

А дали Петко би могъл отно-
во да живее на мястото, на ко-
ето все още личат следите от 
куршуми, само вещи лица мо-
гат да кажат. Факт е, че самият 
той не дава да се махнат. Вяр-
вал, че един ден къщата ще се 
превърне в музей.

Стефанка, която продължа-
ва да обитава имота, призна-
ва, че се надява отново да ви-
ди сина си при себе си. Оказва 
се, че хипотетична възможност 
той да излезе от затвора има, 

а в тази насока най-вероятно 
действа и самият Петко, твър-
дят запознати с казуса адвока-
ти.

Очевидно Петков използва 
престоя си зад решетките и за-
сипва съдебните институции с 
жалби. 

Иск от името му е препратен 
към Прокуратурата в Ловеч. В 
него стрелецът от Лясковец на-
стоява психическото му състо-
яние да бъде преразгледано 
отново. С подобно действие 
много затворници целят да из-
лязат от килията, поясняват 
юристи.

„Ако се докаже, че в рамките 
на изтърпяване на наказанието 
у него са настъпили такива про-
мени и вещите лица стигнат до 
извода, че той в момента не 
може да носи наказателна от-
говорност, може да се възложи 
на неговите близки да се по-
грижат за психическото му 

здраве”, обясни адво-
кат Мария Петрова.

Законът казва, че 
до нова психическа 
експертиза може да 
се стигне, ако затвор-
ник отключи дадено 
психическо заболя-
ване след вече вля-
зла в сила присъда. 
Отказване на искане-
то му, без да бъде 
преразгледано, би 
било нарушаване на 
правата на човека.

„Искам да ми го 
освободят, той е не-
винен! Убиха го, мно-
го е болен! Да го 
освободят, да си жи-
веем живота! Аз ча-
кам всеки миг да ме 
извикат да си го при-
бера”, сподели пред 
камерата на „Нова те-
левизия“ майката на 
Петков Стефанка.

Фасадата на къщата е изри-
сувана срещу сина й. Много 
хора всеки ден минават по-
край „къщата на ужасите”, как-
то я наричат в квартала. Но ни-

кой не подминава, без да си 
спомни за стрелбата преди по-
вече от шест години.

Стефанка казва, че отноше-
нията й със съседите са лоши, 
каквито всъщност били от 50 
години насам. „Разбиха ми жи-
лището, разбиха бащината ми 
къща, изнесоха един камион 
работи”, казва възрастната 
жена. Оказва се, че възполз-
вайки се от правата си, Петков 
се обръща неведнъж към съда. 
През годините, в които изле-
жава присъдата си, исковете 
му не престават. С различни 
негови дела във времето е ан-
гажиран не един служебен за-
щитник.

В началото на лятото по-
следният му защитник Вен-
цислав Фотев влезе в съда от 
името на Петков. Заведеното 
дело няма нищо общо с по-го-
рното му искане. Този път лич-
ната борба бе да получи от 
държавата обезщетение в раз-
мер на 1 млн. лв. за нанесени 
неимуществени вреди за вре-
мето преди съдебния процес 
за убийството на командоса 
Шарков. Разноски по делото 
ще има и те ще са за сметка на 
държавата. Този факт за поре-
ден път разгневи вдовицата на 
Шарков – Милена.

„Обикновено позицията ми е 
напълно неутрална към този 
индивид, влязъл брутално в 
моя живот, оставил една жена 
без мъж, едно дете без баща, 
една майка без син. Но пред-
вид наглостта на ситуацията, 
реших да коментирам.

Това, което ме фрустрира, е, 

че един индивид, граничещ със 
социопат, който е убил българ-
ски полицай, има права да съ-
ди държавата и Прокуратура-
та! А разходите за служебното 
дело са за сметка на българ-
ския данъкоплатец. Това е ме-
ко казано нелепо”, категорич-
на е Милена Шаркова.

Но законът казва: никой ня-
ма право да отказва дела на 
вече осъдени престъпници. А 
адвокатите допълват, че в ре-
зултат на това, съдилищата в 
страната са затрупани с всяка-
къв вид искания от затворни-
ци. Понякога цял отдел хора 
действали по дори напълно ли-
шени от смисъл искове, при-
знават запознати. И всичко от-
ново е за сметка на държавата 
и данъкоплатците.

Въпреки че Петко Петков 
претендира, че търси справед-
ливост, такава все още не е 
получила вдовицата на Емил 
Шарков. Не й е изплатено ни-
какво обезщетение.

Зад стените на затвора в Ло-
веч осъденият не създавал 
проблеми.

Ако преди години вещите ли-
ца са преценили, че Петков 
може да носи отговорност за 
деянията си, то какво ще бъде 
отредено при нова експертиза, 
остава загадка.

Защо човек иска да бъде до-
казано психически нестаби-
лен? Цели ли да използва то-
ва, за да излезе от затвора? И 
дали съдът би го пуснал, при 
положение че е осъден до жи-
вот за убийство? Фактите со-
чат, че би се случило трудно. 
Адвокатите казват, че все пак 
е възможно.

Шест години след смъртта 
на съпруга си, Милена Шарко-
ва опитва да забрави кошма-
ра. Активно работи във фонда-
цията, която основава на име-
то на мъжа си, година след 
убийството му.

„Фондацията подкрепя деца-
та на загинали полицаи, деца-
та, споделящи съдбата на мое-
то дете. Последните четири го-
дини работим по различни на-
правления, съорганизатори 
сме на детски летни лагери, 
правим годишни срещи. Съз-
дадохме общност на деца на 
бащи герои. Идеята е, общу-
вайки помежду си, да придоби-
ят усещането, че не са жерт-
ви”, казва Милена.

Напук на всички, които гле-
дат критично, тя е избрала да 
продължи да живее. Грижи се 
за фондацията си, помага на 
дъщеря си и отново е поглед-
нала към любовта.

Стрелецът от Лясковец си търси  
за жена бургазлийка или софиянка
4 Молбата пристигна  
с изненадващо писмо до 
редакцията на вестника 
от затвора в Ловеч

4 Поздравява майка си 
за рождeния ден 

Майката на стрелеца от Лясковец - Стефанка

Част от писмото

Командосът Емил Шарков бе 
застрелян от силно въоръжения 
Петков на 14 март 2014 година

Следи от стрелбата през 2014 г. продължават да 
стоят в сградата



Михаил КОЛЕВ

Футболният „Нефтохи-
мик“ (Бургас) е с финансо-
ви загуби за 700 308 лева за 
последните 9 месеца. Това 
стана ясно по време на за-
седание на Спортната ко-
мисия към Община Бургас. 
Акционерите в клуба – биз-
несменът Павел Бошнаков 
и СНЦ „Нефтохимик“ поис-
каха да бъде извършен одит 
в дружеството, за да се ви-

ди какво е неговото финан-
сово състояние. 

По време на заседание-
то на Комисията бе изнесе-
на и информацията, че Бо-
шнаков иска да прехвърли 
своя дял акции на Община-
та. Тук се получава пара-
докс, тъй като самата Об-
щина прехвърли своя пакет 
акции на акционерите в 
„Нефтохимик“ и категорич-
но няма как да приеме те-
зи на бизнесмена, катего-

рични бяха членовете в Ко-
мисията. 

Така топката остава към 
момента в Сдружението на 
феновете, които на 14 но-
ември ще изберат ново ръ-
ководство, което да реши 
какво да прави с акциите. 
Дотогава от СНЦ „Нефтохи-
мик“ няма да излязат със 
своя позиция по темата. 

„Много е лесно да се кри-
тикува Община Бургас, но 
колкото е дала тя за „Неф-
тохимик“, никой друг не го 
е направил. Взехме преди 
години акциите по неволя, 
тъй като акционерите бяха 
абдикирали и решихме да 
помогне на отбора. Не е ра-
бота на Общината да издър-
жа професионален футбо-
лен отбор. В момента топ-
ката е при феновете на ти-
ма и те трябва да решат как-
во да правят с акциите. По-
ложението е тежко и на 
практика клубът си замина-
ва“, заяви общинският съ-
ветник Бойчо Георгиев. 

Ако феновете на клуба от-
кажат да станат собствени-

ци на „Нафтата“, то ще се 
търси нов собственик. До 
момента такова желание е 
изявила единствено бизнес 
дамата Анелия Златкова, 
която обаче е недолюбвана 
от привържениците на 
„шейховете“. 

Преди дни в „Нефтохи-
мик“ бе избран и нов упра-
вителен съвет, след остав-
ката на предишния такъв. 
Броят на членовете бе на-
мален от пет на три. В него 
влизат Андрей Рунчев, кой-
то бе част и от стария УС, 
Весислав Илчев и Костадин 
Джамбазов. За председа-
тел бе избран Андрей Рун-
чев, а изпълнителен дирек-
тор ще бъде Костадин 
Джамбазов.

„Много труден момент за 
нас, но промените, които 
бяха направени днес  са са-
мо и единствено с цел ста-
билизиране и преодолява-
не на кризата в клуба. Има-
ме разбирането какво тряб-
ва да се направи в тази по-
сока и ще работим да го по-
стигнем”, заяви Рунчев.

Михаил КОЛЕВ

Съблекалните на стадион 
„Черноморец“ претърпяха 
основен ремонт. За послед-
но такъв е правен преди 
около 15 години, съобщиха 
за вестник „Черноморски 
фар“ от клуба. Средствата 
за възстановяването им са 
осигурени от почетния  
президент на „акулите“  
Тома Томов, президентът 
Радостин Кишишев и  
проф. д-р Димитър Вергиев. 
Освен съблекалните, в съ-
дийската стая също са на-
правени козметични проме-
ни. Сега вече играчите на 
Слави Костенски ще могат 
да използват съблекалните, 
които са в самия стадион, 
като преди това им се нала-
гаше да бъдат в тези до тре-
нировъчните игрища.

Междувременно в голя-
мото семейството от спон-

сори на клуба се присъеди-
ни и известна родна вери-
га ресторанти, която ще 
подпомогне финансово ти-
ма, заяви проф. д-р Верги-
ев. Той коментира и тема-
та за евентуалното слива-
не между „Черноморец“ и 
градския съперник „Нефто-
химик“, каквито слухове се 
появиха през последния 
месец в Бургас.

„Подобна идея е истин-
ска глупост и безумие. То-
ва е инициатива на хора, 
които никога не са се зани-
мавали с футбол и не раз-
бират до какво може да до-
веде подобно решение. Ня-
ма как да позволим да се 
затрие 101-годишната исто-
рия на нашия клуб“, каза 
още той и попита риторич-
но защо по тази логика не 
се обединят „Левски“ и 
ЦСКА или пловдивските 
„Ботев“ и „Локомотив“.

Георги РУСИНОВ

Стена славата да показва 
успехите на бургаските спор-
тисти в зала „Арена Бургас“. 
Това предлага общинският 
съветник от ДБГ Манол Тодо-
ров. Той коментира, че идея-
та му е отдавна и дори преди 
време е събрал подписка 
сред бургаските спортисти, 
които са посочили, че кате-
горично са за идеята.

„Сега вече в качеството си 
на общински съветник мисля, 
че е редно да входирам по-
добна докладна. Още повече, 
че ще имаме и подходящо 
място къде да се направи – 
залата „Арена Бургас“. За-
дължително е според мен да 
се направи, защото Бургас е 
раждал големи шампиони до-
ри на олимпийско ниво. На-
дяваме се да продължава да 
ражда такива“, каза Тодо-
ров.

Той добави, че най-логич-
но е стената на славата да е 
именно в „Арена Бургас“, ко-
ето ще е най-модерното 
спортно съоръжение в стра-
ната.

„Представете си каква ви-
зитка за Бургас ще е това, тъй 
като тук ще идват спортисти 
от цял свят и ще видят шам-
пионите ни. Говорили сме с 
роднините на някои от спор-
тистите, които не са сред нас 
и заявиха, че няма проблем 
да дарят медали, купи, екипи. 
Оттук нататък съм убеден, че 
колегите в Общински съвет 
ще го подкрепят това и опе-
ративно в следващите 2-3 ме-
сеца трябва да действаме, за 
да се случи“, добави той.

Защо не в Парк „Арена 
ОЗК“. Според Тодоров фа-

ктът, че е лимитирана зала за 
плувни спортове, не е най-
подходящата за Стена на 
спортната слава.

„Предложението в тази до-
кладна е общинската адми-
нистрация да поиска разре-
шение от „Академика“, защо-
то все пак това е държавна 
собственост. Чисто финансо-
во предлагаме да се финан-
сира от общинския бюджет. 
Тук отварям една скоба, че 
говорим за изграждане на не 
много голяма стена, която в 
никакъв случай няма да бъде 
нещо много скъпо. Затова не 
искаме да се строи отделна 
сграда за Музей на славата 
например. Предварителен 
разчет нямаме“, коментира 
общинският съветник от 

ДБГ.
Вече пък имало и готов спи-

сък, изготвен от Веселина Де-
веджиева от отдел „Спорт“ 
към Община Бургас със зна-
чимите спортисти и постиже-
нията им през годините.

„Значимите имена са поне 
двадесетина. Става въпрос 
за хора, спечелили олимпий-
ско злато, световни и евро-
пейски първенства. Иначе на-
пример също ми изплуват 
имената на Радостин Киши-
шев и Златко Янков, които са 
от златното поколение бъл-
гарски футболисти. Янков е 
4-и в света. Какво по-хубаво 
от това екипът или медалът 
му да са в тази Стена на сла-
вата? Имаме страшно много 
значими спортисти – Никола 

Станчев, Георги Костадинов 
и много други. Най-важното 
е стената да я надграждаме 
и с бъдещи успехи и да ста-
ва все по-голяма“, каза още 
Тодоров.

От държавното дружество 
„Академика“, чиято собстве-
ност е „Арена Бургас“, нямат 
нищо против да се изгради 
Стена на спортната слава. 
Това обясни пред „Черномор-
ски фар“ председателят на 
Спортната комисия към Об-
щински съвет – Бургас Йор-
дан Георгиев. Самият той е 
говорил с директора на дру-
жеството Пламен Манолов.

„Мога авансово да кажа, 
че още вчера съм разговарял 
с директора на „Академика“ 
Пламен Манолов и той при-
ветства идеята. Предстои 
чисто организационно да се 
прецени къде в залата могат 
да се направят двете неща и 
съответно колко ще струва“, 
заяви Георгиев.

Йордан Георгиев привет-
ства идеята. Първоначална-
та негова визия е била по-

скоро за Алея на славата 
край морето в стил Лос Ан-
джелис.

„Аз мисля, че малко тряб-
ва да бъде променена до-
кладната в някои аспекти. 
Трябва да разделим Стената 
на славата от експозицията 
на атрибути и награди. Моя-
та лична идея е, че действи-
телно трябва да има стена на 
славата, където да се изпис-
ват имената на заслужилите 
спортисти и това трябва да 
стане след като Общински съ-
вет приеме едни критерии 
кой може да бъде изписан 
със златни букви и при какви 
постижения. Това ще е едно-
то ми предложение. Другото 
ще е да има постоянна дейст-
ваща експозиция, в която да 

бъдат излагани купи, медали, 
атрибути и други, свързани с 
успехите на спортистите“, ко-
ментира той.

А залата според него е под-
ходяща, защото е световна 
практика купите и медалите 
на спортистите да се излагат 
там.

„Най-важното е да има къ-
де да стоят тези трофеи. Ето 
преди една седмица беше 
спечелена Суперкупата на 
България по волейбол и стои 
в кабинета на президента на 
волейболния клуб“, посочи 
Георгиев.

Докладната записка бе 
разгледана на Спортната ко-
мисия и ще бъде гласувана в 
края на октомври на сесията 
на местния парламент.

Ремонтираха съблекалните 
на „Черноморец“

СЛЕд 15 ГОдИНИ

ФУТБОЛ

Рекорден брой участници ще се вклю-
чат в предстоящото Държавно първен-
ство по кикбокс, което се организира 
от Българска федерация по кикбокс и 
СК „Аякс", с подкрепата на Община 
Бургас. Турнирът ще се проведе от 23 
до 25 октомври в спортна зала „Мла-
дост". В него ще премерят сили 806 със-
тезатели от 56 клуба. Двубоите ще са 
в четири стила - „пойнт файтинг“, „лайт 

контакт“, „киклайт контакт“ и „лоу кик“. 
Това ще е първото републиканско със-
тезание с подобен брой участници. За-
това организаторите са предвидили в 
залата да има три игрални полета та-
тами и два ринга за „лоу кик“, които ще 
се ползват през всичките дни. Органи-
заторите призовават всички посетите-
ли да спазват противоепидемичните 
мерки.

Рекорден брой кикбоксьори 
на Държавното в Бургас

Стена на Славата Събира уСпехите на бургаСките 
СпортиСти в зала „арена бургаС“

Чф

CТРа НИ ца 18 23-26 ОКТОМВРИ 2020

„Нефтохимик“ със загуби 
за над 700 000 лева

ИдЕЯ

От „Академика“ нямат 
против предложението 
на Манол Тодоров

Манол Тодоров е вносител на докладната записка

ОБЯВА ЗА ИНВЕСТИЦИОННО НАМЕРЕНИЕ
Уведомяваме всички заинтересовани лица, че ЕТ "АНХЕАЛО-91-

МЛАДЕН ВЪРБАНОВ", гр. Поморие, ул. „Яворов“ 96, има следното 
инвестиционно предложение: Изкореняване, презасаждане, из-
граждане на подпорна конструкция и система за капково напоява-
не на трайни насаждения - винени лозя на площ от 40,353 дка, с 
местоположение в поземлени имоти с номера 57491.3.21, 
57491.6.61, 57491.6.60, 57491.11.108 и изграждане на система 
за капково напояване на съществуващи винени лозя на площ от 
86,465 дка с местоположение в поземлени имоти с номера 
57491.7.170, 57491.7.169, 57491.17.126, 57491.17.139, 
57491.17.140, 57491.5.89, 57491.7.145, 57491.12.64, 57491.8.17, 
57491.4.56 в землището на гр. Поморие, общ. Поморие, обл. Бур-
гас. Обявата е във връзка с Приложение 2 от Наредбата за усло-
вията и реда за извършване на ОВОС.
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ОБЩИНА РУЕН,  ОБЛАСТ  БУРГАС 

О Б Я В Я В А

І . Открива тръжна процедура за публи-
чен търг  с явно наддаване за провеждане 
на техническа сеч /добив на дървесина, 
товарене, транспортиране и разтоварва-
не до целодневни и полудневни детски 
градини, учебни заведения и кметства/ 
от земеделски имоти, собственост на Об-
щина Руен, обл. Бургас,  както следва:

1.  № 35955.12.39 с НТП – пасище с об-
ща площ от 9 268 кв.м,  № 35955.12.38 с 
НТП – друг вид дървопроизводителна гора 
с обща площ от 23 682 кв.м,  № 35955.11.30 
с НТП – друг вид дървопроизводителна го-
ра  с обща площ от 3 231 кв.м, № 
35955.12.49 с НТП – Пасище с обща площ 
от 5 735 кв.м, № 35955.12.40 с НТП – из-
оставена орна земя с обща площ от 4 926 
кв.м,  № 35955.12.48 с НТП – Пасище с об-
ща площ от 8 835 кв.м,  № 35955.12.45 с 
НТП –  друг вид дървопроизводителна гора 
с обща площ от 2 631 кв.м,  № 35955.12.44 
с НТП – Пасище с обща площ от 4 339 кв.м,  
№ 35955.4.69 с НТП – друг вид дървопро-
изводителна гора с обща площ от 8 599 
кв.м, № 35955.4.99 с НТП – друг вид дър-

вопроизводителна гора  с обща площ от 6 
367 кв.м,  № 35955.4.96 с НТП – изоставе-
на орна земя с обща площ от 6 339 кв.м,  
№ 35955.4.95 с НТП – друг вид дървопро-
изводителна гора  с обща площ от 6 323 
кв.м,  № 35955.4.94  с НТП – изоставена 
орна земя с обща площ от 2 768 кв.м,  по 
КК (Кадастрална карта)  на землище с. Ка-
меняк, община Руен, обл. Бургас, с начал-
на тръжна цена, над която не може да се 
прави оферта, а именно:

за 1 (един) пространствен куб.м. дър-
ва за огрев – 26,40 лв. без ДДС.

Цената на услугата се заплаща след из-
даване на фактура от изпълнителя.

Прогнозни количества за материален до-
бив на дървесина от изброените земедел-
ски имоти е 80,0 пл.куб.м. 

Количества дървесина, ще се получи след 
сечта на място с клупиране от назначена-
та комисия.

2.  Срок за изпълнение на  дейността:
2.1 Срок за сеч:  30.09.2021 година.
2.2 Срок за извоз:  30.09.2021 годи-

на.
3. Критерий за класиране на офертите: 

Най-ниска предложена цена.
Да се състави предавателно – приемате-

лен протокол, която да бъде неразделна 

част от преписката.
След сключване на договор със спечели-

лия търга,  да се издаде разрешение за сеч 
на основание  чл. 32, ал. 3 от ЗОСИ и чл. 
17 от ППЗОСИ.

Определям депозит за участие в размер 
на 30%  или 1 260,00 лв. (хиляда двеста 
и шестдесет лева) без ДДС от началната 
тръжна цена за дървесната растителност, 
равняваща се на 4 224,00  (четири хиля-
ди двеста двадесет и четири лева) без 
ДДС, която следва да бъде внесена в каса-
та на Общината или по банков път по смет-
ка BG72BUІN95613300506178, банков код: 
BUІNBGSF към Алианц Банк България АД   
до 16.00 ч. на 06.11. 2020 година. 

Определям дата на провеждане на търга  
- 09.11.2020 година от 10,00 ч. в ст. № 38 
в административната сграда на Община Ру-
ен.

Определям срок за подаване на заявле-
ния за участие - до 16 ч. на 06.11.2020 го-
дина в административната сграда на Общи-
на Руен. 

 Оглед на имота може да се извършва до 
16.00 ч. на 06.11.2020 година включител-
но, след подаване на молба до кмета на Об-
щината.

 Обявата за насрочения публичен търг, 

да бъде публикувана в един областен все-
кидневник и да се постави на информаци-
онното табло в сградата на Община Ру-
ен.

ІІ. Определям следните задължителни 
документи за участие:

1.  Заявление свободен текст;
2. Копие от документ за регистрация /Ре-

шение за вписване в Търговския регис-
тър/;

3.  Удостоверение за актуално състояние 
– за ЕТ и ЮЛ;

 4.  Удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ;
 5.  Удостоверение за регистрация на кан-

дидата в публичния регистър по чл. 241 или 
съгласно §35, ал.8 от ЗГ /закон за горите/ 
за съответната дейност.

6.  Копие от квитанция за внесен депо-
зит за участие;

7.  Декларация за предоставяне на лич-
ни данни;

 8.  Пълномощно с нотариална заверка, 
когато се участва чрез пълномощник.

 9. Справка от отдел МПДТ за наличие 
или липса на финансово задължение към 
Община Руен, обл. Бургас.

ИСМАИЛ  ОСМАН
Кмет на Община Руен

ОБЯВИ

"БМФ Порт Бургас" ЕАД 
уведомява за инвестици-
онно предложение: „Из-
граждане на спринклерна 
инсталация за хладилен 
склад находящ се на тери-
торията на Пристанищен 
терминал „Бургас Из-
ток-2“

............

"БМФ Порт Бургас" ЕАД 
уведомява за инвестици-
онно предложение: „Из-
граждане на операторна 
на обект - Разширение на 
Временна линия за прето-
варване на зърнени това-
ри със сглобяеми пре-
местваеми силози на те-
риторията на Пристани-
щен терминал „Бургас Из-
ток-2”



„Черноморски фар“

Дъщерята на Борат в но-
вия филм на Саша Барън 
Коен е българката Мария 
Бакалова. В шоуто на Джи-

ми Кимъл тя 
влезе в об-
раз и на 
чист българ-

ски език пред 
милионната 
американска 
аудитория по-
иска пантало-
ните на во-
дещия. Роде-
на на 4 юни 
1996 година в 

Бургас, тя 
з а в ъ р ш -
ва Наци-
оналното 
училище 
за изку-
ства в 
родния 
си град 
с ъ с 
специ-
алност 

флейта 
и актьорско майсторство. 
През 2019 година се дипло-
мира „Актьорско майстор-
ство“ в НАТФИЗ в класа на 
проф. Иван Добчев. 

Последната й голяма роля 
е на майката на Иван Бър-
нев във филма „Бащата”. 
Там тя се появява като мла-
да жена в ретро кадри, на-
помнящи сериала „На все-
ки километър”. 

Мария е получила награ-
да за най-добра актриса 
за ролята си във филма на 
Вал Тодоров „Трансгресия” 
на Alternative Film Festival 
в Торонто и номинация в 
Queen Palm International Film 
Festival в Палм Спрингс. 
Зрителите я познават и от 
ролите й във филмите „Ка-
линка” на австралийския 

режисьор Брайс Джойнър, 
„ХІІ А”, „Ангели”… 

Снима се в най-новия 
филм на Ивайло Пенчев 
„Като за последно…”, пар-
тнирайки си с Васил Банов. 
Участието й във филма за 
Борат вероятно е дело на 
нейния ментор Юлиан Кос-
тов, който работи в Лос Ан-
джелис и е един от най-ус-
пешните български актьори 
зад граница. 

„Тя е много добър крадец 
и много буйна”, я предста-
вя Борат на водещия Джими 
Кимъл, след като се оказ-
ва, че „дъщеря му” е от-
краднала снимка в рамка 
от шоуто. 

„Тати ми купи голяма 
златна клетка”, похвали се 
актрисата в образ и пока-
за среден пръст в ефира 
на едно от най-известните 
токшоута на Америка. Пре-
миерата на новия филм на 
Саша Коен е днес.

Cy
 an

M
a g

en
 ta

Ye
l lo

w
Bl

ac
k

Чф20 23-26 ОКТОМВРИ 2020

Папарак

11 
съ

Шедьоври на б

Дъщерята на Борат е бургазлийка, 
вдигна скандал на български в САЩ

Бургас 8000, бул. „Ст. Стамболов“ 73
тел. 056 / 703 003, e-mail: info.bs@heartandbrain.bg

Хиляди спасени сърца
Проф. д-р Владимир 
Данов, д.н.  

Д-р Наталия
Дочева

Доц. д-р Николай 
Димитров, д.н.

Д-р Владимир 
Корновски

Цветанов поддържа 
форма с крос в 

Морската градина

Дона МИТЕВА

В социалната мрежа 
наскоро се завъртя клип 
с лисички, които досущ 
като в „Малкият принц“ 
на Антоан дьо Сент-Ек-
зюпери, са опитомени от 
човека. Пухкавите диви 
животинки имаха пове-
дение на кучета от сред-
ните породи: търсеха лас-
ки от човека и демонстри-
раха приятелско настрое-
ние към него, давайки му 
да ги гали по най-уязви-
мата част на тялото им  - 
коремчетата. 

Потърсихме коментар 

от бургаския ловец и секретар на 
ЛРД „Лебед“ Невен Каравасилев, 
дали това е възможно или прос-
то е шоу за видео в социалните 
мрежи. Той бе категоричен, че ли-
сицата подлежи на опитомяване. 
„В Бургаски регион това не е ни-
каква изненада“, подчерта той, 
„но става дума по-скоро за мал-
ките села в Странджа, където ли-
сиците слизат особено зимата в 
домовете на хората, а прибрани 
малките и отгледани от човека, те 
се приспособяват и дори се при-
вързват към човека“.

Специално за Бургас, друг ди-
веч може да бъде видян в част от 
кварталите. „Както неведнъж ве-
че съм казвал, към Атанасовското 
езеро – началото на комплекс 
„Изгрев“, в Меден рудник и в 
момента влиза хищник. Особе-
но по време на карантината ча-
калите си шетаха без да се при-
тесняват от хората. Могат да бъ-
дат забелязани дори около ста-
рия мол“, обясни Каравасилев.  
Чакалът обаче трудно се опито-
мява, затова и още никой не се 
е похвалил, че си е опитомил ча-
кал и не е направил видео с не-
го в домашни условия.

Чакали шетат из Бургас
Опитомяват лисици в селата на Странджа
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